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Jarenlang hield de redactie u op de hoogte 
van de cijfers van de buurt. De afdeling 
Onderzoek & Statistiek van de gemeente 

is dol op die cijfers; het is tenslotte haar be-
staansrecht. In de artikelen van oud-redacteur 
Lisa Scheerder leken de opsommingen nogal 
ver af te staan van ons mensen, soms waren ze 
zelfs doldriest. Want wat zeggen die eindeloze 
kolommen cijfers eigenlijk over ons? Heeft de 
kwantiteit ervan ook maar iets te maken met 
de kwaliteit of de afwezigheid daarvan die we 
ervaren? Heeft het aantal decibels dat geme-
ten wordt een verband met de slapeloze uren 
vanwege lawaai? Het ene oor is immers het 
andere niet. En de verhouding die we tot de 
gemeten decibels hebben, zal natuurlijk altijd 
volstrekt persoonlijk en subjectief blijven. Net 
als die tot veel andere cijfers. ‘Meten is weten’ 
is in het geval van de mens maar zeer beperkt 
waar. In deze editie van de IJopener ruimen 
we plaats in voor De Staat van de Indische 
Buurt. Dit initiatief van Jan Benjamens, Tim 
Doornewaard en Lotte Frissen zoekt de buurt 
en de mensen áchter de cijfers.
Aansluitend een ommetje door die prachtige 
Indische Buurt, langs oude en nieuwe archi-
tectuur, door rechte en gebogen straten.
Gastschrijver Trudy Admiraal neemt u mee 
naar de Nieuwe Ooster. Die ligt niet in onze 

buurt, maar velen van u zullen er familie of 
dierbaren hebben liggen. Daarom lijkt het ons 
mooi er eens over te berichten.
Verder gaan we nog even door op het thema 
‘water’ in een interview met de nieuwe dijk-
graaf. Goos van der Sijde hing een camera in 
de nestkast in zijn tuin en filmde een stelletje 
pimpelmezen dat maar liefst negen jongen te-
gelijk kreeg. Hoe dat allemaal ging vertelt hij 
in geuren en kleuren.
Enige tijd geleden vonden wij in een café een 
wonderbaarlijke folder, over een buurtiniti-
atief op het KNSM-eiland. Boven Loods 6 zou 
een toren verrijzen met daarin minivilla’s of 
fors uitgevallen tiny houses. Ruben Cardol 
schrijft over de zin en onzin van dit idee.
Verder natuurlijk een schrijver – van een zo-
merboek – en een kunstenaar – van koeien 
en motoren. Een theatermaker die bij u thuis 
komt en een jarige houseband. En in het Ge-
heugen van Oost een verhaal over de keersluis 
in het Amsterdam-Rijnkanaal; het antwoord 
op de puzzel van het vorige nummer staat erin.
Veel leesplezier en zoals altijd sluiten we af 
met: ‘Stuur ons uw verhalen en ideeën of 
schrijf eens een artikel!’ 

Beste lezer,

V A N  D E 
REDACTIE

B U U R T 
DICHTER

Souvenir 

Als ik thuiskom neem ik voor je mee:
de verdronken kathedraal van Ys
twee zoenen aan de oever van de Loire
de wiegende bootjes van Trentemoult
de boerenmarkt van Pont de l‘Arche
de wisseling van eb en vloed 
op Pentrez Plage

De oude haven van Honfleur
een schaal mosselen op het terras van Camaret
het kasseienstraatje van Rue Saint-Malo 
een carrousel voor grote en kleine mensen
een zwerfhond die ons met zijn ogen volgt
een draak waarop je vliegen kunt

Een veldleeuwerik, zingend boven boerenland 
een Keltisch liedje
een sterrenregen boven zee
bloeiende brem op een dag in mei
de horizon voorbij Morgat
een oceaan

Ik hoop dat je het mooi vindt

MICHEL VAN DIJK

De IJopener zoekt een 
redactievoorzitter op 

vrijwillige basis

Als redactie-
voorzitter ben je 
de spil binnen de 

redactie. Je:
- zit (online en live) 
vergaderingen voor 

(ca. 10 per jaar)
- beheert enkele mailboxen 

- maakt een voortgangsoverzicht 
en houdt dat tijdens de productie bij 
- houdt contact met beeldredacteur, 
schrijvers, adverteerders, vormgever 

en drukker

Kortom, een veelzijdige en dynamische functie!

De IJopener verschijnt 5 keer per jaar. Lijkt het je 
leuk om – liefst voor wat langere tijd – in deze functie 
een bijdrage aan de IJopener te leveren en wil je een 

uitgebreide functieomschrijving ontvangen? 
Mail ons op info@ijopener.nl
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Een pakhuis vol onbegrip

TEKST: RUBEN CARDOL
BEELD: MP MINIPAKHUIS

Als het aan de buurt ligt komt er een nieuwe woontoren op het KNSM-eiland. Dat beeld 
wordt geschetst in een opmerkelijke flyer die de gemoederen in de buurt bezighoudt. In het 
pamflet presenteert de in Leeuwarden gevestigde wooncoöperatie MP Minipakhuis plannen 
voor een opzichtige stalen constructie met modulaire woningen boven Loods 6. 

Een schitterende locatie grenzend aan 
het Azartplein met uitzicht op het IJ. Het 
klinkt te mooi om waar te zijn. Een Frie-

se coöperatie die deze droomkavel bemach-
tigt. Wat schuilt er achter deze groene oase 
van vrij forse tiny houses, met een oppervlak-
te tot 100 vierkante meter? De IJopener gaat 
op onderzoek.
Eén mail volstaat om lid te worden van het 
buurtinitiatief. Er volgt een keurige reactie 
van oprichter en voorzitter van het eenkop-
pig bestuur van de wooncoöperatie, Maha 
Tafahomi. Bij voldoende inschrijvingen voor 
het initiatief wordt het aangeboden aan de 
wethouder. De artist-impression uit de flyer 
lijkt dus nog wel flink op de zaken vooruit te 
lopen. 
'In 2018 ben ik met dit idee gestart’, vertelt 
Maha aan de telefoon. ‘Mijn dochters konden 
geen woning vinden, ik wilde helpen en graag 
dichtbij wonen. Ik zag de mogelijkheden van 
de locatie boven Loods 6. Het heeft prachtig 
uitzicht en je bent niemand tot last.’ Of de be-
woners van de naastgelegen woonblokken, 
die uitkijken op het pand, het daarmee eens 
zijn laat Maha in het midden. ‘We hebben ei-
genlijk alleen positieve reacties ontvangen uit 
de buurt, Loods 6 is de enige partij die niet 
positief heeft gereageerd.’
Het concept voor de tiny houses ontwikkelde 
Maha in 2008. Sinds dat jaar maakt zij onder 

de bedrijfsnaam MV MiniVilla compacte wo-
ningen. Het sympathieke idee om deze exper-
tise in te zetten om haar dochters en anderen 
te helpen gaat gepaard met flinke daadkracht, 
maar stappen zoals een buurtonderzoek of 
haalbaarheidsstudie worden overgeslagen. 
Daarnaast speelt een gebrek aan Amsterdam-
se contacten en bestuurlijke sensitiviteit haar 
parten. Wethouders en stadsdeel-vertegen-
woordigers worden nogal eens door elkaar 
gehaald en het bestemmingsplan wordt voor-
al gezien als vervelende sta in de weg. 
Het voorstel wordt al in 2018 aangemeld voor 
het loket voor zelfbouw in Amsterdam. Wet-
houder en stedenbouwkundigen geven aan 
dat er niet meer bijgebouwd wordt op het 
KNSM-eiland. Na aandringen komt er toch 
een voorzichtige toezegging. Zolang het geen 
hinder oplevert, mag Maha de mogelijkheid 
tot aanpassing van het bestemmingsplan on-
derzoeken.

Bastion van oude mannen  
In 2021 wordt het voorstel behandeld door 
de integrale adviestafel Amsterdam-Oost. De 
conclusie laat weinig ruimte voor interpreta-
tie. Hoewel ‘interessant’, wordt het bestem-
peld als ‘niet kansrijk om verder uit te wer-
ken’. Er is geen erfpachtpositie op de locatie 
en de gebruikers van Loods 6 zijn niet vooraf 
geconsulteerd. De monumentenstatus van het 

pand botst met de voorgestelde constructie 
en de bouw heeft ‘grote gevolgen voor de di-
recte omgeving’. In reactie adresseert Maha 
elk van deze struikelblokken. Het is volgens 
haar vooral een teken van bestuurlijke onwil 
om niet mee te werken aan een bestemmings-
wijziging. Zonder daar direct bewijs voor te 
leveren spreekt zij het vermoeden uit dat de 
gemeente de locatie het liefst zelf aan een ont-
wikkelaar verkoopt, ook al lijkt dit niet te kun-
nen binnen het bestemmingsplan.
Maha laat het er niet bij zitten. De buurt moet 
zich kunnen uitspreken en een democrati-
sche commissie de plannen beoordelen. ‘De 
Amsterdamse stedenbouwkundigen bedoelen 
het goed hoor, maar het zijn toch vooral oude 
mannen die niet buiten de kaders willen den-
ken. Ze geven de voorkeur aan projectontwik-
kelaars en hebben geen oog voor nieuwe ini-
tiatieven om de woningnood aan te pakken.’

Torenhoge ambities
Bijna 150 geïnteresseerden schrijven zich in. 
Maha mikt op een informatiebijeenkomst op 
7 juni in de Kompaszaal van Loods 6, maar 
heeft deze niet vooraf gereserveerd. Dat ze de 
zaal niet kon gebruiken is voor haar tekenend 
voor de onwil bij Loods 6. Volgens Maha kon 
de geplande bijeenkomst zorgen van bewo-
ners en huurders juist wegnemen. Dat wordt 
gedwarsboomd. ‘Wellicht zijn er enkele wo-
ningen die hun uitzicht kwijtraken, maar ik 
wil de woningzoeker een stem geven. Loods 
6 wil niet meedenken, en beweert dat ik on-
waarheden vertel. Dat klopt niet.’
Stephan Aerts, directeur van de beheerstich-
ting van het pand Kunstwerk Loods 6, herkent 
zich niet in de beschuldigingen. ‘Mevrouw 
Tafahomi heeft afgezien van één belletje geen 
enkel overleg gepleegd. Wij zijn niet boos, 
maar wij krijgen wel verontwaardigde huur-
ders aan ons bureau. Die denken dat wij be-
trokken zijn bij dit initiatief. De huurders zijn 
ongerust.’ Volgens Aerts zijn goede plannen 
altijd welkom, maar moet dat wel in overleg. 
‘In plaats van een verkennend gesprek krijg ik 
het verzoek om een informatiebijeenkomst te 
faciliteren over een project waar wij zelf niet 
achter staan. De gemeente is overigens niet de 
eigenaar van Loods 6 en er is geen sprake van 
dat het pand wordt verkocht aan een ontwik-
kelaar.’     
Inmiddels heeft Maha de plannen omgegooid. 
Op 30 juni, om 16.00 uur vindt de bijeenkomst 
in het Borneo Architectuurcentrum plaats. 
Om het buurtinitiatief van het benodigde ge-
wicht te voorzien had Maha minister de Jonge 
en drie Amsterdamse wethouders uitgeno-
digd, maar in de nieuwe uitnodiging zijn zij 
uit het programma geschrapt. 
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De van oorsprong Friese actrice en the-
atermaakster Dette Glashouwer maakt 
al meer dan dertig jaar spraakmakende 

voorstellingen. Meer dan twintig jaar was zij 
onderdeel van het drietal Suver Nuver, Fries 
voor ‘een beetje vreemd’. Spraakmakende 
voorstellingen, rauw en confronterend. Tot 
de crisis van 2009. Dette: ‘We werden wegge-
saneerd. Halbe Zijlstra was aan de macht en 
hij bedacht dat kunst niet zo interessant was. 
Het was een rottijd want opeens hield alles op. 
Ik moest opnieuw bedenken wat ik ging doen. 
Ik woon op Java-eiland aan het IJ en ik dacht: 
“Kom laat ik een jaar naar het IJ gaan zitten 
kijken, in de hoop dat er uit mijn buik een 
gouden ei komt, een nieuw passie”.’ 
Die nieuwe passie kwam er niet, want theater-
maken is nu eenmaal Dette’s raison d'être. Wel 
kwamen er andere dingen op haar pad: ‘Ik had 
ooit in Oslo een geldworkshop gedaan, niet 
omdat geld mij interesseerde maar juist om 
het gegeven dat het me niet boeide vond ik het 
interessant. Toen ik werd gevraagd om hier 
ook zelf een workshop over te geven, dacht ik: 
“Hier zit een voorstelling in”. Ik blijf tenslotte 
theatermaker.’ 
Zo kwam de voorstelling Geld en Genoeg tot 
stand, in samenwerking met regisseur Dirk 
Groeneveld. Voor deze voorstelling deed Det-
te onderzoek naar complementaire geldsyste-
men, die naast de euro kunnen bestaan. ‘Ik 
heb geprobeerd om geld te snappen, daarom 
ben ik bijvoorbeeld naar Sardinië geweest. 
Daar hebben ze naast de euro de Sardex. In de 
tijd van de crisis dachten de Sardijnen: “Al die 
euro’s gaan weg, maar we willen nog wel met 
elkaar handelen.” Deze andere munt heeft in-

middels een miljoenenomzet per jaar. ‘Ook ik 
werd er tijdens mijn verblijf in uitbetaald, met 
die Sardex kon ik mijn kamer betalen en mijn 
eten. Het is geld waarvan het geen zin heeft 
om te sparen, maar wat wel zin heeft om in 
omloop te brengen.’
Tijdens corona was Dette echter niet met Geld 
en Genoeg bezig, maar kwam zij met de voor-
stelling Dying is Absoluteley Safe. ‘Ik was sa-
men met een vriendin in een traject gestapt 
om uitvaartspreker te worden. Ik vind sterven 
een interessant onderwerp, ook als theater-

maker. Dus heb ik ook een jaar in een hospice 
gewerkt als vrijwilliger. Toen kwam corona. 
Samen met regisseur Moniek Merkx maakte ik 
een huiskamervoorstelling, die ik ook tijdens 
de lockdown kon spelen.’ 
Waar komt de titel van deze voorstelling van-
daan? Dette: ‘Ik stuitte op die zin van Ram Dass 
(spiritueel leraar, red.): “Dying is absolute safe, 
it’s like taking off a tight shoe”. Doodgaan hoeft 
niet eng te zijn, en in de voorstelling ben ik dat 
aan het onderzoeken: hoe kan ik die gerust-
stelling nu al voelen.’ De voorstelling blijkt een 
eyeopener te zijn voor mensen, en een aanlei-
ding om over de dood te kunnen praten. ‘Het 
wordt vaak cadeau gedaan aan mensen.’ 
Mensen die Dette cadeau kregen raakten ook 
geïnteresseerd in haar voorstelling over geld. 
‘Dus heb ik mijn voorstelling Geld en Genoeg 

ook zó gemaakt dat ik het in een koffer kon 
doen, dat ik mijn eigen techniek doe en heel 
wendbaar ben, overal kan spelen. En dat heeft 
erg aangeslagen. Dus nu speel ik beide voor-
stellingen voortdurend.’ 
Hoe is het om zo dicht op je publiek te zitten als 
tijdens een huiskamervoorstelling? ‘In eerste 
instantie was dat raar. Ik kreeg boekingen van 
mensen die ik niet kende en wist niet waar ik 
terecht kwam, totaal buiten mijn comfortzone. 
Maar ik kreeg vrij snel te horen dat mensen 
zich op hun gemak voelden met de voorstel-
ling en met mij, dat gaf vertrouwen. Mensen 
bleken telkens onwaarschijnlijk hartelijk en 
vriendelijk. En het is ontzettend leuk om in 
zo’n huiskamer mijn voorstelling te mogen 
spelen. Ik ben er helemaal fan van geworden. 
Ik kom in de meest bizarre situaties terecht. 
Soms speel ik in een rommelhok, maar dat is 
minder leuk.’
Om een huiskamervoorstelling van Dette te 
kunnen faciliteren is er niet veel nodig: ‘Qua 
ruimte heb ik minimaal twee keer twee me-
ter nodig, en een paar stopcontacten. Verder 
neem ik alles mee in mijn koffer.’ 
Inmiddels is Dette bezig met een nieuwe voor-
stelling, over communiceren. ‘Ik heb een trai-
ning gedaan over geweldloos communiceren 
en vind dat een superleuk onderwerp. De 
voorstelling maak ik in samenspraak met het 
gezelschap Rechtdoorzee.’ Maar ook de twee 
huiskamervoorstellingen blijft Dette spelen.  

Heb je interesse in een voorstelling, neem 
dan even een kijkje op Dette’s website:  
www.detteglashouwer.com

TEKST: MARISKA MEIJER
FOTO: MARCEL DE CNOCK

Gouden ei bleek geld
Jezelf opnieuw uitvinden, hoe doe je dat? Theatermaakster Dette Glashouwer deed het een 
paar keer. Zo greep zij de coronatijd aan om huiskamervoorstellingen te geven over onder-
werpen die iedereen aangaan: geld, en de dood. 

Theatermaken is nu  
eenmaal Dette’s  
raison d'être
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TEKST: HANNIE RAAFF
FOTO’S: BJÖRN MARTENS

IJopener vindt sport heel belangrijk. Daarom laten we  
kinderen aan het woord die graag sporten. We gaan 
met ze naar de training en interviewen na afloop hun 
trainer. Zo leren we ook de sportclubs in onze buurten 
kennen. Dit keer komt Thom (11 jaar) aan het woord, 
hij sport bij AV’23, de atletiekvereniging die dit jaar 
honderd jaar bestaat.

‘Ik wilde al op atletiek toen ik drie was. 
Toen ik zes werd heeft mijn vader me in-
geschreven. Waarom ik atletiek zo leuk 

vind? Omdat ik er met mijn vrienden op de 
baan kan spelen. Die heb ik allemaal op atle-
tiek leren kennen, vanaf de eerste dag zijn we 
al vriendjes. Er is wel een beetje verschil tus-
sen spelen en trainen. Met spelen kan je samen 
lachen, trainen is wat serieuzer. 
Ik train drie keer per week. In onze groep zit-
ten vijftig jongens en meisjes van negen tot elf 
jaar. We beginnen met de hele groep met inlo-
pen. Daarna worden we in groepjes verdeeld 
en trainen we op verschillende onderdelen. 
Die onderdelen zijn sprinten, lange afstand 
lopen, hoogspringen, verspringen en kogel sto-
ten. Speerwerpen hoort er ook bij, maar dat 
mag pas als je twaalf bent. We zijn nu nog aan 
het bal werpen. 
Ik vind estafettelopen heel leuk, maar sprinten 
ook. Daar ben ik heel goed in. Ik ben ook goed 
in verspringen. 
Atletiek is prestatiegericht, maar het is niet zo 
dat je boos bent als je verliest of fouten maakt. 
Je denkt dan gewoon “balen, volgende keer be-
ter”. Eigenlijk is het juist leuk om met je vrien-

den te kijken wie het verste komt. 
In de competitie haal je punten met je team, 
maar individueel krijg je ook punten op de on-
derdelen. Het is bij ons niet zo dat kinderen 
die niet zo goed zijn op sport worden buiten-
gesloten. Atletiek is goed als je onzeker bent, je 
ziet dat je steeds meer vooruit gaat. Als in onze 
groep iemand flauwe opmerkingen maakt te-
gen een kind, is er altijd wel iemand die het 
voor hem opneemt. Of je stapt naar de trainer. 
Het is ook gezellig dat jongens en meisjes sa-
men in een groep zitten. Alleen met wedstrij-
den, dan gaan jongens en meisjes apart.
Atletiek gaat altijd door, ook als het regent of 
sneeuwt, daar wen je aan. En het is ook niet 
erg als je een keertje overslaat.
Op zaterdag spelen we met AV’23 tegen ande-
re atletiekverenigingen. De grote finale van 
de competitie wordt dit jaar bij ons gehouden 
omdat we honderd jaar bestaan. Twee keer 
per jaar hebben we met AV’23 een feest, maar 
dit jaar een extra groot feest. Voor de kinderen 
wordt nog iets speciaals gedaan, maar dat is 
nog een verrassing.
Ik heb wel eens gedacht aan een andere sport, 
zoals basketbal. Maar dat is niet te combine-
ren met atletiek. 
Atletiek is gewoon een deel van mij. En ik ben 
graag gezellig samen met mijn familie, wij zit-
ten allemaal op atletiek.’ 

Hoofdtrainer Casper (25)
‘Toen ik zestien was ben ik gestopt met voet-
ballen, ik vond het niet leuk meer. Ik kon goed 
rennen en besloot atletiek te proberen. Ik trof 
een hele goede trainer en ging steeds beter 
en steeds vaker trainen, nu zo’n vijf keer per 
week. Op mijn achttiende ben ik begonnen om 
zelf trainingen te geven aan de tien- en elfjari-
gen. Ik heb daarvoor een korte cursus gevolgd 
in de kantine. Ik kan ook een landelijke oplei-
ding volgen van de atletiekbond, maar ik doe 
ook nog een master wiskunde op de Universi-
teit van Utrecht en ik weet niet hoe ik zo’n cur-
sus daar in moet passen.  
Wiskunde en atletiek zijn een mooie combina-
tie. Het is een serieuze sport, je meet doorlo-
pend wat je kan. Je doet wedstrijden met een 
team, maar je eigen vooruitgang is ook een 
vorm van winnen. Naast de serieuze sport 
is er ruimte voor gezelligheid, ook tijdens de 
training. Het is een heel andere sfeer dan bij 
voetbal. 
Trainingen geven aan kinderen is heel leuk. 
Ze zijn onvoorspelbaarder dan volwassenen, 
en meestal ook vrolijker. En directer: als ik 
een saaie training geef laten ze het me meteen 
merken. Waar je op let als trainer? Dat er geen 
ongelukken gebeuren, dat er geen ruzies zijn, 
aanleren van juiste techniek en er op letten dat 
iedereen mee doet. 
AV’23 is een grote en gezellige club, maar we 
spelen ook wel een rol in de landelijke en Eu-
ropese competitie. Thom is trouwens echt een 
talentje, voor zijn leeftijd loopt hij verschrik-
kelijk hard en hij springt heel ver en hoog!’ 

De atletiektrainingen van AV’23 worden 
gegeven op de Meerkamp in de Water- 
graafsmeer. De contributie bedraagt € 26,35 
per maand. Ouders met een laag inkomen 
kunnen een beroep doen op het Jeugdfonds 
sport Amsterdam. www.jeugdfondssporten-
cultuur.nl/fondsen/amsterdam/

Thom houdt van sprinten
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Het centrale idee van Oost Begroot is om 
projectvoorstellen van bewoners mo-
gelijk te maken. Zij kunnen projecten 

indienen en meebeslissen over de verdeling 
van het totaalbudget van 1,2 miljoen euro. 
Zo ontstaat een democratisch proces met veel 
medezeggenschap. Het budget wordt verdeeld 
over de plannen met de meeste stemmen.
De ideeën zijn verdeeld over vier centrale 
thema’s die spelen in de buurt. Kinder- en 
jongerenprojecten, meer groen in de buurt, 
armoedebestrijding en kansenvergroting. Ook 
duurzaamheid is in de afgelopen jaren bij Oost 
Begroot een centraal thema.
Het Stadsdeel heeft vier gebieden gecreëerd: 
Watergraafsmeer, Oud-Oost, Indische Buurt/
Oostelijk Havengebied en IJburg/Zeeburgerei-
land.
De thema’s kunnen tussen de verschillende 
buurten verschillen, want ze worden gekozen 
door de bewoners van een gebied. Dit gebeurt 
online en in fysieke bijeenkomsten. Bewoners 
maken zelf een top vier van thema’s die zij be-
langrijk vinden.
Het Stadsdeel zegt hierover: ‘Het klopt dat niet 
alle thema’s hetzelfde zijn. Bewoners in het 

ene gebied kiezen weer net andere thema’s 
dan bewoners in het andere gebied.’
 
Doel en middel
Het betrekken van de burger bij het beleid 
is een grote uitdaging en opgave voor de ge-
meente Amsterdam. De gemeente stelt geld 
beschikbaar om dit mogelijk te maken. 
Het doel is democratisering en geld het middel. 
Met Oost Begroot wil stadsdeel Oost laten zien, 
dat je als burger mee kan beslissen en zeggen-
schap over je eigen omgeving kunt hebben. 
Het stadsdeel gaat ervan uit dat de bewoners 
van Oost een goede kijk hebben op wat er be-
ter kan in hun buurt. Daarom stelt het bestuur 
van stadsdeel Oost per gebied een budget be-
schikbaar om de beste ideeën van bewoners 
ook echt te realiseren.
 
2023
De uitslag van de stemming voor Oost Begroot 
voor Watergraafsmeer en Indische Buurt/Oos-
telijk Havengebied is bekend. Bewoners van 
12 jaar en ouder konden tot en met 23 april 
2023 stemmen op hun favoriete plannen. Van 
het totaal van 37.547 uitnodigingen hebben 

8.661 inwoners gestemd. In de Indische Buurt 
en het Oostelijk Havengebied heeft 13% van 
alle mensen die mee konden doen gestemd. Dit 
kan natuurlijk beter!
Een korte rondgang door de buurt leert dat 
de meeste mensen niet bekend zijn met Oost 
Begroot maar dat eigenlijk iedereen het een 
fantastisch initiatief vindt. De brief met de 
code om deel te nemen aan de verdeling van 
het budget is door veel mensen niet gelezen en 
heeft op die manier de wervende functie niet 
gehad.
Per gebied is driehonderdduizend euro te ver-
delen. In de Indische Buurt en het Oostelijk 
Havengebied zijn dertig haalbare plannen in-
gediend. Twaalf daarvan worden uitgevoerd. 
Als we kijken naar de uitslag zien we dat er 
vooral groen gestemd is. Op vijf plekken in de 
wijk verdwijnen tegels voor groen of wordt 
bestaand groen opgeknapt. Twee projecten 
voor kansenvergroting krijgen geld, vier in de 
categorie armoedebestrijding en één sport- en 
spelproject voor kinderen.
Voor IJburg en het Zeeburgereiland en Oud-
Oost is het bij het schrijven van dit artikel de 
verdeling nog niet bekend. De uitkomst is bin-
nenkort te vinden op de website: www.amster-
dam.nl/stadsdelen/oost/oost-begroot.
 
Aanvragen
Het bestuur van stadsdeel Oost heeft de wens 
uitgesproken om voor Oost Begroot 2024 een 
nieuwe ronde te beginnen in het najaar van 
2023.
Voor buurtprojecten is het echt een aanrader 
om een aanvraag in te dienen. De gebiedsma-
kelaar van het buurt kan daarbij helpen. Te 
vinden op: www.amsterdam.nl/stadsdelen/
oost/contactpersonen-stadsdeel-oost. De ge-
biedsmakelaar kan ook van dienst zijn bij het 
zoeken van andere financiering wanneer een 
project niet voldoende steun heeft gekregen.
Andere financieringsbronnen voor buurtver-
betering zijn de buurtbudgetten voor projec-
ten die minder dan vijfduizend euro kosten. 
Voor sportstimulering gelden er subsidierege-
lingen. Voor het vergroenen van de buurt zijn 
er ook andere mogelijkheden, naast Oost-Be-
groot. Als gezegd: bewoners kunnen het bes-
te contact opnemen met de gebiedsmakelaars 
van hun buurt om de beste regeling bij hen te 
vinden.  

TEKST: CORRY ZOLL
BEELD: STADSDEEL AMSTERDAM-OOST

Oost Begroot 2023
De inwoners van Amsterdam-Oost hebben de kans 
gehad om een som geld voor uiteenlopende buurt- 
initiatieven te verdelen. Op maandag 8 mei waren 
alle kansrijke projecten voor de Indische Buurt en 
het Oostelijk Havengebied bekend. Voor de IJopener 
een mooie gelegenheid om een beeld te geven van de 
deelname aan de ‘verkiezingen’ en de aard van de  
gekozen projecten.

OP

HUTTENDORP  |  BLOTEVOETENPAD  |  NATUURZWEMBAD

INLOOPPROGRAMMA IEDERE DAG 14:00-16:00

ZOMERSPEURTOCHT EN KABOUTERPAD

 

 
GRATIS TOEGANKELIJKGRATIS TOEGANKELIJK

WWW.JEUGDLANDAMSTERDAM.NL

DINSDAG T/M ZONDAG 10-18

MAANDAG GESLOTEN

ZOMER
VAKANTIE

2 JULI2 JULI
ZOMERFEESTZOMERFEEST

GROETJES UIT JEUGDLAND

Twee van de winnende projecten
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Sharing

TEKST: SIMONE SLOTBOOM

Op weg terug naar huis fiets ik langs ’t IJ. Er staat 
een pittig windje maar het fenomenale uitzicht is 
het waard. Achter me domineert Pontsteiger de 
skyline als een moderne Arc de Triomphe. De 
Silodam drijft vrolijk op het water als een veel-
kleurig containerschip. Ik passeer IJdock met 
het majestueuze Paleis van Justitie. Aan de 
overkant van het water zie ik de karakteristieke 
contouren van Eye en A’dam Toren. De ponten 
varen gestaag heen en weer. Het is prachtig. 
Weids, indrukwekkend. Een gevoel van blije vrij-
heid overvalt me hier telkens weer. Ik trap vrolijk 
door. Gelukkig. Trots op mijn unieke stad.
Achter het Centraal Station is het ineens gedaan 
met de rust. Links spuwen de ponten hun lading 
uit. Fietsers rijden met hoge snelheid vanaf de 
pont het kruisende verkeer in. Dwars erdoorheen, 
richting de fietstunnel naar het centrum. Andere 
buigen op het laatste moment af naar links. Of 
naar rechts. Het fietspad op, waar ik zelf ook 
fiets. Althans dat probeer ik. Stromen voetgan-
gers steken over richting Centraal. Sommigen 
staan stil midden op ‘de kruising’. Het is een ge-
toeter en getingel van jewelste. En geschreeuw. 
Complete chaos. ‘Kun je niet uitkijken trut’, roept 
een scooter naar een passant die oversteekt om 
de pont te halen. Hopelijk verstaat ze geen Ne-
derlands. Al is de toon internationaal. Toeristen 
lopen verwilderd rond. Ze grijpen elkaar angstig 
vast als het verkeer rondom voorbijvliegt. Genie-
ten van het uitzicht of even kijken waar je heen 
moet, is geen optie. Het is vechten, vluchten of 
bevriezen. Ook ik loop vast. Beleefdheid of voor-
zichtigheid loont niet. Het is de law of the jungle. 
Het recht van de sterkste. Wie hard gaat en drei-
gend overkomt, passeert vlot. De leeuwen van 
het verkeer, zeg maar. Maar alle herten en ko-
nijntjes wachten verschrikt af tot de drukte voor-
bij is. Ik heb nog nooit zoveel bijna-botsingen 
gezien. Mijn hart zit in mijn keel. En niet alleen 
het mijne. Angst hangt in de lucht. Hand in hand 
met agressie. Ouderen of mindervaliden zijn 
kansloos. Alleen een rode kleur maakt duidelijk 
waar het fietspad is. Alles is gelijk qua hoogte en 
op sommige stukken is het fietspad opeens niet 
meer rood maar gewoon stoepkleur. Een hoog 
pleingehalte, precies daar waar de pont aan-
meert. Een pleingevoel waar het in werkelijkheid 
een kruising betreft. Met diverse verkeerstromen 
die van alle kanten op elkaar in lopen of rijden. 
Willekeur. Verwarring. Gescheld. Getier. Lawaai. 
En een hoop verschrikte mensen. Sommigen 
half aangereden. Of geheel. Maar iedereen vindt 
uiteindelijk zijn weg. Alsof je een steen dropt in 
een mierenhoop. Met honderden mieren die in 
paniek uiteen wijken om zichzelf in veiligheid te 
brengen. 
Klinkt dit overdreven? Bizar? Of denkt u: de ver-
keerslichten, drempels en borden komen nog. 
Deze situatie is vast tijdelijk. Dat dacht ik zelf 

namelijk. Maar nee. Dit is een beproefd concept. 
Bewust ingevoerd. ‘Shared space’ heet het. 
Daar waar diverse verkeersstromen samenko-
men, maak je de ruimte expres zo leeg en on-
gereguleerd als mogelijk. Zodat niemand weet 
waar hij aan toe is. Je creëert bewust een gevoel 
van onveiligheid. Zodat men vaart mindert en er 
door angst in de praktijk juist een veilige situatie 
ontstaat. Tenminste, dat is het idee. Waarschijn-
lijk is er op deze plek een denkfoutje ingeslo-
pen. Want als je het concept nader bestudeert, 
dan is het vooral succesvol op rustiger plaatsen 
waar alle verkeersdeelnemers belang hebben 
bij opletten voor hun eigen veiligheid. Dus: de 
voetganger kijkt uit voor fietsers, brommers en 
auto’s. De fietser en brommer voor auto’s. En de 
auto let sowieso op want die wil niemand dood-
rijden en is altijd fout in geval van een ongeluk. 
Alleen rijden hier dus geen auto’s. En fietsers in 
Amsterdam zijn aso. Die hebben schijt aan al-
les. Net als scooters. De meerderheid zeker. En 
dan werkt het concept niet. Kamikazerijders krij-
gen vrij baan. De situatie is sowieso ongezond. 
Stress is niet goed voor een mens. Dat weten we 
allang. Maar laat dat nu precies het concept zijn. 
Hoge stresslevels realiseren. Den Haag schafte 
shared space in 2020 al af. Hopelijk volgen wij 
hun voorbeeld nog. Gestreste mensen zijn er al 
genoeg. 
Eenmaal bij het Muziekgebouw ben ik ook de 
tweede shared space voorbij. De rust op het 
fietspad is terug. De adrenaline-boost maakt wel 
dat ik sneller ga. Voor ik het weet, fiets ik op de 
Veemkade. Daar is het altijd relaxed. Ik zet een 
muziekje aan en zing vrolijk mee. Ik ben weer he-
lemaal gelukkig. Althans, voor even. Een enorme 
toeter galmt over de kade. Ik schrik me dood. 
Een vrachtwagen passeert me rakelings. Een 
immens geval. Ik begrijp het niet. Waar komt die 
ineens vandaan? Is hier ook shared space nu? 
Met trucks? Ik fiets snel verder, in één klap weer 
op scherp. Het laatste stuk verloopt soepel. Ik rijd 
de Verbindingsdam over. Oost, west, thuis best. 
Het Azartveer is gelukkig nog niet aangemeerd, 
dus ik kan in één ruk doorfietsen. Geen leegstro-
mende ponten meer vandaag. Als ik eenmaal 
heelhuids binnen ben, doet vriend Google de 
rest. De Veemkade is geen shared space. Het 
omgekeerde juist. Extra regulering: éénrichtings-
verkeer voor vrachtwagens. Zodat er geen ge-
vaarlijke situaties ontstaan bij achteruit rijden na 
laden en lossen op de hoeken van de kade bij AH 
en Jumbo. Vanaf nu mag vrachtverkeer alleen de 
kade op achter restaurant Taparia. En alleen eraf 
bij de Verbindingsdam. Voor de veiligheid dus. 
Nu alleen nog even wennen aan toeterende, 
voorbijrijdende vrachtwagens. Sharing is caring, 
niet waar? Met of zonder shared space. 

U vindt ons bij winkelcentrum Brazilië. We zijn
bereikbaar met tram 26, gratis parkeren onder de AH.

C. van Eesterenlaan 15 Amsterdam,  020 - 419 7200
www.thephotofactory.nl , winkel@thephotofactory.nl

pasfoto
verrekijker
LCD-bescherming
geheugenkaart
extra accu & lader
uv-filter
fototas
selfie-stick
powerbank

Klaar voor de zomer?
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Op deze zonnige morgen wurmt Kees 
zijn grote lijf achter het stuur van de 
golfkar om een rondleiding te geven 

over het prachtige gedenkpark. Twee handen 
als kolenschoppen rusten ontspannen op het 
stuurwiel. Na een paar minuten loopt het pad 
schuin op naar een hoger gedeelte. ‘Als ik fami-
lies meeneem om een plek uit te zoeken voor 
het graf zeg ik wel eens voor de grap: het pad 
loopt hier omhoog, en dat is met de prijs ook 
zo.’
Voorafgaand aan elke zoektocht heeft Kees een 
gesprekje met de familie. ‘Dan leg ik uit hoe al-
les werkt. Deze begraafplaats is een Rijksmo-
nument. Op sommige velden mogen bijvoor-
beeld alleen liggende stenen komen zodat het 
zicht vrij blijft. Op het jongere deel van het 
park kun je gerust een glazen grafmonument 
plaatsen, maar in de buurt van de hoofdin-
gang houden we het klassieker. Ik bekijk het 
ontwerp van elk grafmonument. Het moet wel 
netjes blijven, en volgens de regels. Ook con-
troleer ik de naam en data die erop komen. Je 
moest eens weten hoe vaak de geboortedatum 
verkeerd op de tekening staat.’ Maar Kees ge-
bruikt het gesprekje vooral om te luisteren. 
‘Mensen vertellen graag over hun overledene. 
Binnen twee minuten krijg ik al ideeën over 
de juiste plek voor het graf. Bij bur-
gemeester Van der Laan had ik het 
zelfs al eerder bedacht. Ik wist een 
prominente plek op een kruising. 
Het gevoel was er. Ik liet het de fa-
milie zien en het was gelijk goed.’
Soms kiezen mensen een plekje 
voor zichzelf uit. Voor later. Kees: 
‘Ze kopen nu al het graf, compleet 
met steen. Er staat alleen nog geen 
naam op.’ Rijdend in de golfkar 
laat Kees her en der lege stenen 
zien. Hij stopt voor een naamloze 
zwarte steen waaruit een vogel op 
een tak is gehouwen. ‘Dit graf ver-
kocht ik twintig jaar geleden aan 
een dame van toen tachtig. Ze koos 
zorgvuldig de tegeltjes uit voor 
in het grafkeldertje. Elke keer als 
ik hier langs rijd, denk ik aan die 
mevrouw. Hoe zou het met haar 
gaan? Ik heb haar laatst opgebeld, 
dat vond ze heel aardig. Ik hoop 
dat ze honderdtwintig wordt.’
Ook bij Roma-families wordt vaak 
al bij leven een plekje gereser-
veerd. ‘Leuke mensen’, zegt Kees. 
‘Ze kennen me, ik sta in hun tele-
foon. Als er iemand in hun familie 
overlijdt, bellen ze mij in plaats 
van de uitvaartondernemer.’ En 

dan begint het onderhandelingsspel. Over de 
ligging, de grootte van het graf en de ornamen-
ten. Kees: ‘Dat is hun cultuur. Roma willen ge-
zien worden, Nederlanders zijn wat calvinisti-
scher. Gelukkig kan alles op De Nieuwe Ooster, 
alleen niet op elke plek want dat vindt de land-
schapsarchitect niet goed.’ 
Het is niet alleen de grafuitgifte die de opzich-

ters regelen. Kees: ‘Op de ochtend van 4 mei 
begeleid ik tijdens de Dodenherdenking de 
stoet van de gemeente hier over de begraaf-
plaats. De burgemeester loopt voorop. Ik heb 
Patijn, Cohen en Van der Laan meegemaakt en 
nu burgemeester Halsema.’
Kees is een bekend gezicht op De Nieuwe Oos-
ter. Zijn uitstraling van grote, vriendelijke reus 
maakt dat mensen hem niet snel vergeten. 
‘Zelf ken ik ook heel veel mensen, dat vind ik 
zo mooi van dit werk. Als ik hier rondrijd, zit 
ik alleen maar te zwaaien.’ 
Op het pad langs vak 72 wandelt een echtpaar. 

De gezichten klaren op als ze Kees zien. Hij 
maakt onmiddellijk een praatje. Even later: 
‘Deze mensen hebben een jaar of acht geleden 
hun zoon verloren. Hij is doodgeslagen tijdens 
een opstootje in Amstelveen.’ De grote vrien-
delijke reus valt even stil. ‘Ik ben zelf vader 
van vier jongens.’ Verder gaat het, langs een 
kinderhof. Overal staan bloeiende plantjes in 
bonte kleuren en hier en daar ligt speelgoed 
op de grafjes. ‘Kinderen, dat is altijd zo erg.’ 
Verderop ligt een bloemenzee met hier en 
daar een knuffel. Kees zet de golfkar stil. ‘Hier 
hebben we vorige week een meisje van dertien 
begraven. Ze kreeg een astma-aanval tijdens 
de vakantie. Ja, dan schiet ik vol als ik met de 
ouders praat. Ik toon mijn gevoel, het is hier 
de Albert Heijn niet. Ik ben net zoveel mens als 
ieder ander.’ 

Dit (ingekorte) verhaal is een van de inter-
views uit het boek Mensenwerk op de be-
graafplaats dat in 2019 verscheen bij  
het 125-jarig bestaan van De Nieuwe Ooster. 
In twaalf interviews laat Trudy Admiraal de 
mensen van De Nieuwe Ooster zien. 
Het boek wordt bij speciale gelegenheden 
cadeau gedaan aan bezoekers van de  
begraafplaats.

INTERVIEW: TRUDY ADMIRAAL
FOTO: EDWIN BUTTER

Kees Meilink op de Ooster
De Nieuwe Ooster is zo’n vijftig voetbalvelden groot maar opzichter Kees Meilink (60) kan er 
blindelings de weg vinden. Elk pad, elke bocht en elk graf op de begraafplaats zit als een plat-
tegrond in zijn hoofd. De doden kent hij niet, maar hun nabestaanden wel. ‘Ik help families 
bij het vinden van een mooi plekje voor het graf. Of dat nu voor iemand van acht is of van 
tachtig. Een bijstandsmoeder of de burgemeester van Amsterdam.’ 

‘Als ik hier rondrijd, zit ik 
alleen maar te zwaaien’

Kees Meilink, opzichter van De Nieuwe Ooster  
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Pimpelmezen en hun kroost

TEKST EN FOTO’S: GOOS VAN DER SIJDE

Een nestkast is een prima manier om vogels in de stad te helpen aan geschikte nestgelegen-
heid. Maar wat gebeurt er eigenlijk in zo’n nestkast? Redacteur Goos van der Sijde plaatste 
een nestcamera in een mezenkast. Hij verbaasde zich vervolgens over de ongelofelijke hoe-
veelheid tijd en energie die vogels steken in het grootbrengen van hun kroost.

Begin maart begint het verhaal. De ca-
mera registreert eerst één pimpelmees 
(wij denken het vrouwtje – ze zijn las-

tig uit elkaar te houden) dat met een strootje 
in de bek voor de nestkastopening een ande-
re pimpelmees naar binnen weet te lokken. 
Blijkbaar bevalt de nestkast, want al snel be-
ginnen ze met het verzamelen van gras, mos, 
strootjes, veertjes en haren. Het mannetje 
voert af en toe het vrouwtje, en in de struik 
voor de kast fladderen ze regelmatig met de 
vleugels, een liefdesbetuiging die bij vogels 
balts wordt genoemd. 
Begin april begin het echt wat te worden met 
het nest. Eén pimpelmees brengt geurig groen 
naar binnen, en de tweede komt de dag erop 
met een veertje thuis. Volgens de literatuur 
doet het mannetje dat als een soort sierobject, 
een cadeautje.  

Rond Pasen de eerste eitjes
Op 7 april is de bodem van de nestkast niet 
meer te zien. Wie weet eitjes met Pasen? De 
eerste eitjes zien we pas op 17 april: het zijn 
er al meteen zes. Dat betekent dat het eerste 
ei vlak na Pasen – op 11 april – gelegd moet 
zijn. Vogels leggen hun eieren niet allemaal 
ineens. Dat zou vanwege de productie en ook 
het gewicht ondoenlijk zijn. Het pimpelmees-
vrouwtje houdt de gelegde eieren wel een 
beetje warm en dekt ze af met veertjes, maar 
van broeden is nog geen sprake. Daar begint 
ze pas mee als alle eieren zijn gelegd. Dat is 
wel zo handig, omdat de eieren dan ongeveer 
gelijk uitkomen. Via haar lichaamswarmte 
brengt ze de temperatuur van de eieren dan 
op 40 ºC, zodat de celdelingen in het embryo 
op gang komen. 
Op 22 april zien we dat mannetje pimpelmees 
het vrouwtje voert op het nest. Een goed te-
ken, want dat betekent dat het vrouwtje er 
niet alleen voor staat en nog steeds een koppel 
vormt met een mannetje. Er zijn zeker negen 
eitjes, dus waarschijnlijk is ze klaar met leg-
gen en kan het broeden nu continu doorgaan. 

Hoe groeit een ei?
De eierstokken produceren een eicel met 
dooier die bij een paring bovenin de eileider 
door een mannelijke zaadcel wordt bevrucht. 
Elke eicel moet apart bevrucht worden. Tij-

dens de gang door de eileider zorgen klieren 
ervoor dat de verschillende lagen van het ei 
stuk voor stuk worden aangelegd. Er komen 
allereerst lagen eiwit om het embryo en de 
eidooier. Eiwit is een bouwsteen voor het op-
groeiende embryo, maar het fungeert in het 
begin vooral als schokbreker voor de nog klei-
ne en tere kiem. Vooral de combinatie van een 
laag vloeibaar eiwit aan de buitenzijde en ste-
viger taaier eiwit daaronder werkt prima als 
een soort stootkussen. Het eiwit bestaat voor 
90% uit water, en 10% uit eiwitmoleculen, dus 
het witte eiwit van ons eitje is eigenlijk door 
eiwit gebonden water. 
Het maken van de beschermende, kalkrijke 
eischaal is de grootste klus bij het produce-
ren van een ei. Het hele proces wordt door 
hormonen gestuurd. De schaal bestaat voor 

ongeveer 95% uit kalk. Als een vogel bezig is 
met de leg lukt het niet om voldoende kalk 
via het voedsel binnen te krijgen. Hormonen 
zorgen er dan voor dat er ook kalk vrijkomt 
uit het beendergestel. Voor een gezonde vogel 
is dat geen probleem. Logisch dus dat bij het 
uitkomen van de eieren de schalen door het 
vrouwtje weer worden opgegeten om haar 
kalk aan te vullen. 
Een compleet ei komt na circa 24 uur via de 
cloaca naar buiten. De cloaca is de lichaams-
opening van vogels waar darm, urineleiders, 
en eileider in samenkomen. Kleine vogels als 
de pimpelmees leggen één ei per dag. 

Bevr‘ei’dingsdag 
Op 5 mei zien we via de camera dat het eerste 
ei is uitgekomen! Een heel klein rood schep-
seltje steekt mooi af tegen de witte eieren die 
nog niet uitgekomen zijn. Maar wat een klein 
mormel. Het kuikentje doet zijn bekkie open 
om te bedelen om voedsel. Dus dat ziet er 
goed uit. Het vrouwtje eet de schaal van het 
uitgekomen ei op. En dan gaat het ineens snel. 
Nog vier eieren komen diezelfde dag uit en op 
7 mei in de ochtend zijn alle kuikens uit het ei 
gekropen. Beide ouders zijn volop bezig met 
aanslepen van kleine rupsjes voor de nog su-

perkleine kuikens. Maar daar zit wel leven in. 
Ze laten duidelijk merken waar de rupsjes in 
moeten: in hun opengesperde bekjes. De witte 
randen van hun bekjes zijn een onweerstaan-
baar signaal voor de oudervogels: ‘Daar moet 
wat in!’ Met zijn allen houden ze het nest ook 
proper. Want nadat een kuiken een rupsje 
heeft gegeten, presenteert het zijn achterwerk 
en poept daar een wit ‘luiertje’ (een wit vlies-
je met daarin de poep) uit dat de oudervogel 
meeneemt het nest uit.
Hoe de ouders ervoor zorgen dat het voer 
enigszins ‘eerlijk’ wordt verdeeld, is een raad-
sel. Sommige kuikens zijn duidelijk groter en 
hebben een voorsprong. Ook het visuele sig-
naal van de open bek is natuurlijk krachtiger 
dan dat van de kleinsten. Het hebben van 
een grote bek is handig in dit opzicht. Maar 
hoe het ook zij, ze blijven alle in leven, we 
zien ze dag na dag groeien en ze krijgen een 
verenpak. Een paar dagen voordat ze uitvlie-
gen, fladderen de grootsten al driftig met hun 
vleugels. De onrust in het nest – dat steeds vol-
ler wordt – neemt zienderogen toe. Ze maken 
meer kabaal en zetten hun behoefte aan voed-
sel kracht bij met een luid gepiep. 

Uitvliegen
Op 23 mei in de ochtend begint het uitvliegen 
en we maken meteen een klein drama mee. 
De kuikens vliegen nog heel onbeholpen en 
fladderen als een soort metalen opwindvogel 
omhoog de bomen is. Ze zijn een makkelijke 

Drie maanden fulltime  
in touw
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w w w . c i v i c a m s t e r d a m . n l

C i v i c  i s  e r  v o o r  j o u !  
 

prooi voor gaaien, eksters en kraaien. Een 
gaai pakte zo een net uitgevlogen jong. De ou-
ders pimpelmees proberen met duikvluchten 
de gaai nog aan te vallen, maar het jong krij-
gen ze er niet mee terug. 
De ouders voeren hun jongen nog twee tot 
drie weken, daarna moeten ze het helemaal 
zelf zien te rooien. Het is bekend dat uitein-
delijk slechts 40% van de uitgevlogen jongen 
volwassen wordt. 
Geen idee hoe het ‘onze’ pimpelmezen verder 
vergaat. Ze zwerven nu ergens rond in Oost. 
Via de nestcamera hebben we in elk geval een 
inkijkje gekregen in een cruciale fase van het 
leven van een pimpelmees. Het grootbrengen 
van het nageslacht is voor zo’n kleine vogel 
toch een heel project. 
Het is nu stil rondom het nest. En wij zitten 
met een legenestsyndroom. 

Foto's met de klok mee:   
1 Het begin van het nest 
2 In totaal zijn er negen eitjes 
gelegd 
3 Broedend vrouwtje  
4 Op 5 mei komt het eerste 
ei uit  
5 Rupsje in bekje stoppen
6 Poepzakje oppikken  
7 Lokkende bekkies: ‘Daar 
moet wat in!’
8 (grote foto) Bedelend jong 
dat bijna op uitvliegen staat  
9 Luiertje’ mee naar buiten 
nemen
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K O R T 
BUURT
NIEUWS

Gek op groen vanuit 
de Wereldhuiskamer!
De Wereldhuiskamer is op zoek naar de leuk-
ste, mooiste en meest inspirerende groene 
plekken op IJburg en Zeeburgereiland. In de 
openbare ruimte, in het park en in particu-
liere tuinen liggen plekken verscholen waar 
ontzettend veel te zien, te ruiken en te bele-
ven is. Met een overzicht van dit groen wordt 
een serie groene activiteiten georganiseerd, 
waaronder rondleidingen langs groene plek-
ken met de lokale Freek Vonk en workshops 
als lokale natuurfotografie en in je eigen 
buurt wildplukken. Op 23 september zal van 
13-17 uur een Open tuinen-dag met een eer-
ste excursie plaatsvinden in de SET Commu-
nity Gardens bij de Wereldhuiskamer. Con-
tact: groen@set-ijburg.nl 

SAMENSTELLING: CORRY ZOLL

Nieuwe baden in het 
Flevoparkbad
In Amsterdam-Oost is een urgente behoefte 
aan overdekt zwemwater. Het Flevoparkbad 
wordt uitgebreid met een binnenzwembad en 
een doelgroepenbad. Helaas blijven de plan-
nen voor twee nieuwe zwembaden op IJburg 
en het Zeeburgereiland de komende jaren op 
de plank liggen. In de Voorjaarsnota van de 
Gemeente Amsterdam worden de plannen en 
de keuzes toegelicht, zie www.amsterdam.nl/
nieuws/nieuwsoverzicht/voorjaarsnota
De nieuwe baden zijn geschikt voor zwemles 
en schoolzwemmen. Het huidige groen en de 
buitenbaden blijven behouden. 

Keti Koti  
De nationale slavernijherdenking op 
zaterdag 1 juli zal dit jaar een bijzonder 
karakter krijgen. Het is de dag van het 
begin van een speciaal herdenkingsjaar. 
Er worden officiële excuses verwacht 
van Nederland voor het slavernijverle-
den. De herdenkingsceremonie is van 
13.15-15.15 uur bij het Slavernijmonu-
ment in het Oosterpark en is live te volgen op 
radio en televisie. Een traditioneel plengoffer 
voor de voorouders door Wintipriesteres Ma-
rian Markelo zal de opening vormen, waar-
na het woord is aan sprekers, spoken-word 
artiesten, dichters en zangers.
Vooraf is een gezellige en kleurrijke optocht in 
traditionele kledij. De route loopt van het Wa-
terlooplein naar het Oosterpark.
Na de herdenking vanaf 15 uur wordt de af-
schaffing van de slavernij in Suriname & de 
Nederlandse Antillen (1 juli 1863) gevierd op 
het Museumplein op verschillende podia.
www.ketikotiamsterdam.nl 

Gebouw van het Jaar: 
Jonas op IJburg
Jonas op IJburg is door de jury van de Bran-
chevereniging Nederlandse Architecten tot 
Gebouw van het Jaar gekozen. De architecten 
zijn dubbel en dwars geslaagd om een specta-
culair, verhalend woonlandschap te creëren, 
oordeelt de jury.
In wooncomplex Jonas worden woningen ge-
combineerd met voorzieningen als een buurt-
café, een crèche, een kleine cinema, een bin-
nentuin en een gemeenschappelijke daktuin. 
Opmerkelijk is ook dat maar liefst 70 % van 
de 273 woningen valt het in de categorie be-
taalbare huur, waardoor wonen in Jonas toe-
gankelijk is voor een breed publiek. Het 
gebouw staat aan de IJburgse haven. 

Open Groendag 2023
Op zondag 25 juni zijn meer dan vijftig groe-
ne locaties in en rondom Amsterdam open. De 
groene straten, (volks)tuinen en stadsparken 
staan volop in bloei. Er zijn proeverijen, wan-

delingen, workshops en buitenactiviteiten 
voor jong en oud. Alle activiteiten zijn gratis 
te bezoeken. Een dag voor iedereen met én  
zonder groene vingers. Houd de website  
www.opengroendag.nl in de gaten voor 
het volledig programma. 

Buurtfestival Oos-
telijk Havengebied 
Op zaterdag 24 juni is het buurtfestival in 
het Oostelijk Havengebied. Het wordt ge-
organiseerd door de winkeliersvereniging 
van winkelcentrum Brazilië en buurtcoö-
peratie de Eester. De gedeelde betrokken-
heid van beiden bij de buurt vormt de ba-
sis voor het festival.Volgens Sophie Wong, 
voorzitter van de winkeliersvereniging, 
bestaat de samenwerking met de Eester al 

jaren, bij de OHG-loop, in steun voor de Eester-
mobiel en met regelmatig overleg. 
Het festival speelt zich af rondom het winkel-
centrum. Op het Lloydplein komt een podi-
umprogramma met muziek. Verder kunnen 
kleding en stekjes worden geruild en is er een 
rommelmarkt op het plein aan de oostkant van 
het winkelcentrum. Er zijn workshops op de 
Veemkade: je kunt er kunst van afvalmateri-
aal maken, Plastic Lab laat zien hoe van plastic 
nieuwe dingen gemaakt kunnen worden en er 
kunnen zaadbommen worden gemaakt. Ver-
der: zelf kombucha leren maken, of sieraden en 
tassen maken en leren van een pottenbakker. 
Sportieve activiteiten zijn bijvoorbeeld zeilen 
bij Nautiek en tafelvoetbal XXL. Verder worden 

er taarten gemaakt 
en wordt er wijn 
geproefd. En er is 
een brokkenproe-
verij voor honden. 
Als uitsmijter is 
er een buurtdiner 
op de Veemkade.
Wil je meedoen 
om dit tot een goed 
buurtfeest te ma-
ken en buurtgeno-
ten leren kennen? 

Meld je aan als vrijwilliger. Meer informatie en 
aanmelden als vrijwilliger: www.wij1019.nl/
buurtfestival 

Topvakantie voor  
zomergastjes
De zomervakantie is niet voor alle kinderen 
de avontuurlijkste periode van het jaar. Er is 
een groep kinderen die de hele vakantie thuis-
blijft, vaak op een klein bovenhuis. Ook in 

Amsterdam-Oost. 
Meld je aan als Zomergastgezin en geef jouw 
Zomergastje vijf fantastische vakantiedagen. 
Om gastgezin te zijn hoef je zelf geen kinde-
ren te hebben. Contact: Info@zomergastje.
nl / Joanne Alting 06 5581 0760 

Tegels wippen
Voor alle Oost Amsterdammers is er de gratis 
tegelservice van de gemeente en Amsterdam 
Rainproof. Een vrachtwagen haalt de soms 
zware tegels op. Iedereen die zijn tuin of gevel 
wil vergroenen kan hier gebruik van maken. 
De service vindt maandelijks plaats. Geplande 
data voor Oost zijn 18 september en 16 okto-
ber. Alle informatie is te vinden op www.rain-
proof.nl/tegelservice 



22 november 2022 vond de startbijeenkomst van 
de Staat van de Indische Buurt plaats. In twaalf 
themagroepen bespraken bewoners, onder-
nemers en professionals in hoeverre de cijfers  
overeenkomen met hun beleving van de buurt. 
De eerste resultaten presenteren we in deze  
speciale uitgave van de IJopener. 

Aan de Staat van de Indische Buurt ligt een  
simpele vraag ten grondslag: hoe krijgen we de 
situatie in de buurt beter in beeld? Het idee ont-
stond in een gesprek met stadsdeel Oost. We 
gaan, naar het voorbeeld van de tweejaarlijkse 
monitor De Staat van de Stad van de afdeling  
Onderzoek & Statistiek, de staat van onze buurt 
opmaken. Samen met bewoners, ondernemers 
en mensen die in de buurt werken. Levert dat 
nieuwe inzichten op? Kunnen we voorstellen 
doen voor concretere maatregelen? Wat zijn onze 
gezamenlijke ambities voor de toekomst?

De Staat van de Indische Buurt brengt cijfers,  
activiteiten en beleid bij elkaar, zodat bewoners, 
ondernemers en overheid betere maatrege-
len kunnen nemen om de buurt te verbeteren. 
Het gaat om de situatie in de Indische Buurt als  
geheel, met aandacht voor de positie van verschil-
lende groepen buurtbewoners en de verschillen-
de wijken in de buurt. 

Wat vinden de bewoners
In deze speciale uitgave presenteert elke the-
magroep de cijfers, eigen bevindingen en hun 
perspectief daarop. De cijfers zijn gebaseerd op 
de data van de gemeente over 2022, de interpre-
tatie van de cijfers is van de werkgroepen. Op 

oost-online is een reeks artikelen en reportages te 
vinden over verschillende themagroepen. Twaalf 
groepen hebben deelgenomen met deze thema’s: 
woningmarkt, vrije tijd, welzijn, duurzaamheid, 
gezondheid en zorg, armoede, leefbaarheid en 
veiligheid, maatschappelijke participatie, mobili-
teit, politieke participatie en lokale democratie, 
onderwijs, en economie, werk en stage.

We zijn blij verrast door het grote aantal mensen 
dat reageerde op ons initiatief. Ruim 80 buurt- 
bewoners namen aan de startbijeenkomst deel, 
in de loop van de maanden sloot een flink aantal 
mensen zich nog aan. Veel mensen zijn blijkbaar 
in beweging om het leven in de buurt zo goed  
mogelijk te maken. 

Voor ons is het opmaken van de Staat van de  
Indische Buurt het begin van een zoektocht. Voor 
iedere buurtbewoner is het belangrijk om te  
weten hoe de zaken ervoor staan in de buurt. Als 
je weet wat er speelt, kun je meer betrokken zijn 
bij je buurt. Als de Staat van de Indische Buurt 
iets heeft laten zien, is het wel dat er veel menin-
gen zijn over de buurt en dat de betrokkenheid 
groot is. 

Wij zien de Staat van de Indische Buurt vooral 
als een aansporing om initiatief te nemen, door 
bewoners, professionals én bestuurders van het 
stadsdeel en gemeente. Het heeft ons laten zien 
hoe je betrokkenheid bij de buurt nog groter kunt 
maken. 

Jan Benjamens, Tim Doornewaard, Lotte Frissen
Initiatiefnemers de Staat van de Indische Buurt 

De Staat van de Indische Buurt
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• 17% van de inwoners van de Indische Buurt is ernstig eenzaam.
• 12% van de Amsterdammers heeft behoefte aan ondersteuning,  

26% aan meer contact met mensen. 
• Het contact in de buurt wordt gewaardeerd met een 5,9  

op een schaal van 1 tot 10.
• 24% van de inwoners doet vrijwilligerswerk.
• De deelname aan vrijwilligerswerk is het laagste in Amsterdam,  

wat vreemd is gezien het grote aantal initiatieven in de buurt.  

Maatschappelijke participatie

Het wordt mensen niet gemakkelijk gemaakt om contact te leg-
gen. Je brengt de dag door voor een scherm, bestelt alles wat 
je nodig hebt online en het wordt voor je deur afgeleverd. Een-
zaamheid heeft ernstige gevolgen: het versterkt gezondheids- 
risico’s en vermindert de kwaliteit van leven. 
Er zijn veel instanties die eenzaamheid bestrijden, van buurt- 
restaurants tot luistergroepen. Veel mensen geven aan dat ze 
vrijwilligerswerk doen om minder eenzaam te zijn. Wat mensen 
die eenzaamheid ervaren zelf willen is minder duidelijk. 
In het ideale geval is iedere bewoner verbonden met minstens 
één buur. Toevallige of spontane ontmoetingen stimuleren kan 

Wat vinden bewoners?

Cijfers

een goed middel zijn. Bij het inrichten van de straten zou daar 
meer over nagedacht moeten worden. 
Een mogelijke oplossing is maaltijden laten bezorgen door klets-
bezorgers: ze maken een praatje als ze de boodschappen bezor-
gen en kunnen desgewenst een oogje in het zeil houden.
Ludieke acties geven een positief gevoel. Groet elkaar, gewoon 
eens buiten voor de deur gaan zitten als het mooi weer is zorgt 
al voor contact. Of tijdens het maandelijkse luchtalarm bij onbe-
kende buren aanbellen en vragen hoe het gaat. Gooi een kaartje 
in de bus van een buur: zullen we een keer koffie doen? 

Mobiliteit

Het verkeer neemt in de nabije 
toekomst toe in de Indische 
Buurt. Op IJburg en het Zeebur-
gereiland wordt een stad ter 
grootte van Gouda gebouwd. 
Veel van die bewoners gaan via 
de Indische Buurt naar de stad, 
te voet, met de fiets, openbaar 
vervoer of auto. Bewoners van de  
Zeeburgerdijk-oost hebben aangegeven 
dat de verkeersontwikkelingen niet ten koste 
mogen gaan van het groen en de ecologische ont-
wikkeling van de buurt. Het is belangrijk de verschillende verkeers-
stromen soepel te laten bewegen. De gemeente en het stadsdeel 
zijn niet erg scheutig met informatie over de te verwachten conse-
quenties van de toename van het verkeer. 

Bij de inrichting van de openbare ruimte is het uitgangspunt vaak 
nog het privé-bezit en gebruik van auto’s. De themagroep Mobi-
liteit geeft een voorzet voor een denkrichting. maak het STOMP 
– principe leidend. Eerst aandacht voor lopen, als laatste voor de 

Wat vinden bewoners? privé auto. STOMP staat voor lopen, fietsen, open-
baar vervoer, deelauto en privé-auto, oftewel: 
stappen, trappen, openbaar vervoer, mobility 
as a service (deelauto’s) en privé auto’s. In een 
interview op Oost-Online gaat één van de deel-
nemers van de werkgroep in op problematiek 
en oplossingen.

Cijfers

• De overlast van de verkeersdrukte in de buurt is 
in de afgelopen jaren gedaald, maar ligt boven het Amster-

dams gemiddelde.
• De parkeervoorzieningen voor fietsen liggen in de Indische 

Buurt Oost op het Amsterdams gemiddelde, in de Indische 
Buurt West daaronder.

• Het gemiddelde autobezit per huishouden in Amsterdam 
lag in 2020 op 0,4. In de Indische Buurt op 0,2, één op de vijf 
huishoudens heeft een auto. 

• 38% van de bezoekers verplaatst zich per auto, 15% van de 
inwoners. Het aantal kilometers dat ze afleggen is onbekend. 
Het percentage van de openbare ruimte dat gebruikt wordt 
voor het parkeren van auto’s is onbekend.

Politieke participatie en 
lokale democratie

Wat vinden bewoners?
De binding van de bewoners van de Indische 
Buurt met politieke partijen is één van de laag-
ste in Amsterdam. Dat kan verschillende oor- 
zaken hebben: de bewoners hebben geen  
belangstelling voor de politiek of de politiek 
heeft geen belangstelling voor de wensen en 
opvattingen van de bewoners. 

Op de startbijeenkomst formuleerde de werk-
groep een aantal vragen. 
• Weten bewoners wel welke keuzes in de 

stad worden gemaakt? 
• Welke binding hebben bewoners met  

het politieke krachtenveld? Op welke  
manieren stellen politieke partijen zich  
op de hoogte van wat er in de Indische 
Buurt speelt? 

Cijfers

• In de Indische Buurt bedroeg 
de opkomst bij de verkie-
zingen stadsdeelcommissie 
38,3%, voor stadsdeel Oost 
53,6% en voor de gemeente-
raadsverkiezingen 46,6%. 

• De opkomst bij de verkiezin-
gen voor de Tweede Kamer is 
een stuk hoger: 65% in 2017 
en 89% in 2021. 

• Het is niet bekend hoeveel 
bewoners lid zijn van een 
politieke partij. Hoe groot de 
inspanning van de verschil-
lende politieke partijen is om 
leden te werven in de buurt is 
evenmin bekend.

• Stellen de politieke bestuurders ambte- 
naren in staat zich optimaal ten dienste  
te stellen van de bewoners?  

Politieke partijen blijken moeilijk te bereiken. 
Ondanks herhaaldelijke uitnodigingen zijn 
slechts een beperkt aantal partijen aangescho-
ven bij de Staat van de Indische Buurt. De werk-
groep denkt erover na om de politieke agenda 
de wijk in te brengen door ze in De Meevaart 
een podium te geven. 



Woningmarkt
Wat vinden bewoners?
De werkgroep heeft een aantal simpele vragen: wie – starters, 
statushouders, expats, ouderen, jongeren – woont waar in de 
buurt? Hoe tevreden zijn zij met hun woning? Heeft dit gevolgen 
voor de leefbaarheid en samenhang in de buurt? 
Antwoord geven op die vragen is ingewikkeld. De afgelopen tien 
jaar is een belangrijk deel van de corporatiewoningen verkocht 
aan particuliere verhuurders. Uit de cijfers is moeilijk op te  
maken of dit excessieve huurstijgingen veroorzaakte en  
hoeveel woningen zijn opgedeeld voor kamerverhuur of  
tijdelijke verhuur. 
De tevredenheid over corporatiewoningen schommelt tussen 
de 6,5 en 7,2. Dat cijfer is de afgelopen vijftien jaar nagenoeg 
gelijk gebleven. Bewoners in de Timorpleinbuurt geven hun  
woning gemiddeld het hoogst: een 7,6. 
De werkgroep wil graag specifiekere gegevens boven water krij-
gen, met name over duurzaamheid van de woningen en achter-
stallig onderhoud. Een ander aandachtspunt is de inzet van het 
particuliere woningbezit: wonen de eigenaars zelf in de woning, 
wordt de woning verhuurd, zijn deze opgedeeld voor kamerver-
huur of voor tijdelijke (vakantie)verhuur? 
De versnippering van de woningvoorraad is een indica-
tor voor het risico op eenzaamheid in de buurt. De meest  
vurige wens van de werkgroep: stop de opdeling van de  
sociale woningbouw! 

Cijfers

• De afgelopen 10 jaar is de woningvoorraad van 11.791  
woningen stabiel gebleven in de Indische Buurt. Het aandeel 
corporatiewoningen is sterk gedaald, maar ligt nog wel boven 
het Amsterdams gemiddelde. 

• De woningen zijn kleiner dan gemiddeld in Amsterdam, het 
aantal personen per woning is hoger. 

• Er zijn minder grote woningen (groter dan 100m2) in de buurt 
dan gemiddeld in Amsterdam, het aantal stijgt wel.

• Het aantal sociale huurwoningen daalde in de afgelopen  
15 jaar met 35%, in de gehele stad gemiddeld met 23%. 

• De bewoners oordelen positief over de staat van onderhoud 
van hun woning. 

Duurzaamheid

Op het gebied van duurzaamheid presenteert de gemeente 
twee cijfers: Het energielabel en het aantal woningen met dub-
bel glas. Dit is onvoldoende om de staat op te maken of beleid te 
ontwikkelen. De vooruitgang van de energietransitie, is bijvoor-
beeld niet in beeld. We zoeken nog cijfers over:

• de groenvoorzieningen, geveltuinen, muurtuinen en  
moestuinen;

• de biodiversiteit;
• het aantal woningen dat van het gas af is;
• de verhouding tussen steen en groen;
• het aantal energie aansluitingen dat gebruik maakt van 

zonnepanelen, windenergie of warmtewisselaars;
• welke woningcorporaties, verenigingen van eigenaren  

actief bezig zijn met de energietransitie.  

De werkgroep heeft een bredere opvatting van duurzaamheid. 
De vraag is bijvoorbeeld ook hoe we de gebouwde omgeving en 

Wat vinden bewoners?

openbare ruimte kunnen verduurzamen.
De gemeente en de woningcorporaties zijn daarbij aan zet. Elke 
woningcorporatie heeft zijn eigen beleid, de ene loopt wat har-
der dan de andere, maar de trend is gelukkig: verduurzaming. 
De overheid zou meer sturing moeten geven aan de manier 
waarop de duurzaamheidsdoelen behaald worden. Veel bedrij-
ven en eigenaren van (bedrijfs)panden wachten af. Wat meer 
dwang is welkom. 

De werkgroep heeft een aantal praktische tips, ideeën en denk- 
richtingen verzameld. Uitgangspunt daarbij is dat de buurt met 
verduurzaming een boost krijgt. 
Individuele bewoners kunnen hun tuin vergroenen, een gevel-
tuin aanvragen of een boomspiegel adopteren. Denk eens na 
over opties voor groene energie, energiebesparing en energie-
opwekking, bekijk wat de mogelijkheden zijn voor wateropvang 
op en rond je huis. En zet je in voor de werkgroep duurzaam-
heid van de Indische Buurt! 

Leefbaarheid en veiligheid

Gevoelsmatig geven de cijfers misschien een te gunstig beeld, 
maar de trend is onmiskenbaar: de Indische Buurt is de af-
gelopen jaren positief veranderd. Actieve bewoners, die zich  
inzetten voor hun straat, onderhouden contact met de veilig-
heidscoördinator van het stadsdeel en de netwerkspecialist van 
de politie. 

De lijnen zijn kort, maar bewoners willen er graag nog meer bij 
betrokken zijn. 

Wat vinden bewoners?
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• In 2021 had circa 24% van de woningen in de Indische Buurt energielabel A of B;  
ruim 20% had label C of D. Van 45% van de woningen is het energielabel onbekend.

• 7% van de woningen is niet geïsoleerd.
• 7% van de woningen heeft zonnepanelen.
• 85% van de woningen heeft dubbel glas.
• Ruim 9% van de huishoudens had energie-armoede. (NB: in 2021,voor de stijging van de energieprijzen.)
• Een deel van de Indische Buurt wordt bedreigd door wateroverlast.
• In 2022 is het heetste punt van de stad gemeten in de Indische Buurt.

C
ijf

er
s

• In de totale veiligheidsindex scoort de Indische Buurt West beter en 
de Indische Buurt Oost slechter dan het stedelijk gemiddelde;

• Het aantal jeugdige verdachten daalt; het aantal volwassen ver-
dachten ligt iets hoger dan het stedelijk gemiddelde;

• Bewoners van de Indische Buurt Oost ervaren vaker overlast  en 
voelen zich vaker onveilig dan bewoners van de Indische Buurt West; 

• Er wordt veel overlast ervaren van rondhangende jongeren;
• Bewoners van de Indische Buurt West zijn vaker slachtoffer van di-

gitale misdrijven zoals identiteitsfraude, hacken en phishing dan be-
woners van de Indische Buurt Oost. 

Cijfers
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Zeeburgerdijk

WONINGMARKT

ECONOMIE, WERK EN STAGE

DUURZAAMHEID

GEZONDHEID EN ZORG

ISOLEREN, ISOLEREN, ISOLEREN 
GROEN, GROEN, GROEN

SAMEN KENNEN WE IEDEREEN

MEER SAMENWERKING 
VAN DE HULPVERLENERS, 
DE ZORGVRAAG LEIDEND

INCLUSIEF ONDERWIJS 
VOOR JONGEREN ÉN VOLWASSENEN 

OPENBARE RUIMTE IS TE 
WAARDEVOL OM AAN AUTO’S 

OVER TE LATEN

HOE BRENGEN WE DE POLITIEKE AGENDA 
DE BUURT IN? MEER PLEKKEN VOOR 

JONGEREN!  DIGITAAL SLACHTOFFERSCHAP 
NEEMT FORS TOE

ARMOEDE IS MEER DAN 
GEBREK AAN GELD

STOP DE UITVERKOOP VAN DE 
SOCIALE WONINGBOUW! 

EENZAAMHEID IS EVEN 
SLECHT VOOR JE ALS HET 

ROKEN VAN 15 SIGARETTEN 
PER DAG

MAATSCHAPPELIJKE PARTICIPATIE

LEEFBAARHEID EN VEILIGHEID

POLITIEKE PARTICIPATIE 
EN LOKALE DEMOCRATIE

MOBILITEIT

VRIJE TIJD

ONDERWIJS

WELZIJN

DIT IS DE STAAT VAN DE INDISCHE BUURT
GEEF KLEUR AAN DE INDISCHE BUURT

ARMOEDE

Doe mee, kleur de plaat, maak hier een foto van en beschrijf in één zin je wens voor de toekomst voor de 
bewoners van de Indische Buurt. Stuur dit voor 17 juli 2023 op naar staatIB@meevaart.nl en win een mooie 
prijs: een buurtuitje naar keuze t.w.v. €100, €50 of €25!

EEN ONDERNEMERSHUIS VAN 
VOOR EN DOOR JONG TALENT!

MIJN TOEKOMSTWENS VOOR DE BEWONERS VAN DE INDISCHE BUURT: 
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• 2036 huishoudens leven lang- 
durig van een minimum- 

inkomen, dat is 16,7% van het 
totaal aantal huishoudens in 
de Indische Buurt.
• 7% van de jongeren heeft 
een minimuminkomen. 
• Het gemiddelde besteed-
baar inkomen in de buurt is 
€ 35.254 per jaar, het stede-
lijk gemiddelde bedraagt  
€ 43.400 per jaar.

• 12,6% van de bewoners, 
2767 personen zijn  

geregistreerd werkloos. 
• In 2022 hebben instanties  

654 meldingen gedaan bij het 
team Vroeg Eropaf, de reguliere 
schuldhulpverlening behandelde 
535 dossiers.

Economie, werk en stage

De positie van werkende minima is zorgelijk. Het gemiddel-
de besteedbaar inkomen stijgt de laatste jaren, maar blijft 
in de Indische Buurt lager dan het stedelijk gemiddel-
de. In Amsterdam zijn veel organisaties bezig met het 
voorkomen en oplossen van schulden en bieden van 
werkervaring aan jongeren. 

Over de kansen op werk en stage zijn weinig 
data. Op de startbijeenkomst van de Staat van de  
Indische Buurt besloten de werkgroepen buurteco-
nomie en werk en stage de handen ineen te slaan. 
Op diezelfde bijeenkomst ontstond het idee te on-
derzoeken of het mogelijk is een ondernemershuis 
op te zetten in de buurt. Niet zomaar een onderne-
mershuis, maar één gerund door jongeren. Hier kunnen 
zij onder begeleiding ondernemerschap ontwikkelen en 
ontdekken waar hun talenten liggen. Een team gaat daar-
naast op zoek naar stageplekken in de buurt. Eén locatie waar 
jongeren al hun zaken rond werk kunnen regelen. 

Wat vinden bewoners? Cijfers

Onderwijs
Wat vinden bewoners?
Onderwijs op alle niveaus is in en rondom de buurt te vinden. 
Er is een dependance van het Montessori Lyceum Oostpoort ge-
opend in de Indische Buurt, het Science Park ligt om de hoek, 
over twee jaar komt er een hogeschool op het Zeeburgereiland. 
Ook zijn er veel organisaties die stages en werkend leren moge-
lijk maken. 
Maar scholen krijgen veel taken op hun bordje, waardoor er 
steeds minder tijd overblijft voor hun hoofdtaak. Basisscholen 
concurreren met elkaar om het afnemend aantal leerlingen. Het 
is de vraag of de schooladviezen die de leerlingen uit de Indi-
sche Buurt krijgen altijd recht doen aan hun talenten. 
Hoe kan de gemeente ervoor zorgen dat het onderwijs zich kan 
focussen op hun kerntaak? 
Voor de themagroep is het belangrijk dat jongeren die nu naar 
het speciaal onderwijs buiten de buurt gaan, naar school kun-
nen in hun eigen buurt. Volwasseneneducatie zou daarnaast 
een speerpunt moeten zijn. 
Maak van onderwijs een topprioriteit bij het buurtgericht  
werken. Bewoners kunnen een brugfunctie vervullen tussen 
scholen, ondernemers en gezinnen. Bedrijven kunnen stages 
aanbieden. Studenten van het Science Park kunnen bijles geven 
in de OBA op het Javaplein. 

Vrije tijd en jongeren
Wat vinden bewoners?
Vrije tijd heeft iedereen. Er zijn plekken in de 
buurt voor allerlei doelgroepen, maar er zijn 
geen plekken waar iedereen samenkomt, 
waar alle lagen van de bevolking zich welkom 
voelen. Veel van die plekken worden gefi-
nancierd door de gemeente, maar vaak is de 
drempel hoog, of moet er betaald worden om 
iets te organiseren. 
Vrije tijd is voor iedereen belangrijk. Met name 
jongeren hebben geen plek waar ze spontaan 

samen kunnen komen, dit wordt al snel 
ervaren als overlast. Er is een omslag in 
denken nodig: benader jongeren als dra-
gers van verbinding, niet als een rondlo-
pend probleem. 
Op verschillende locaties in de buurt, zo-
als JAV’ART, Jeugdland, De Meevaart en 
het Badhuis kunnen jongeren activitei-

C
ijfers

• Het aantal jongeren tussen 0 en 17 jaar is met 33%  
afgenomen, van 4857 in 2005 naar 3252 in 2023.

• Het aantal jongeren tussen 18 en 22 jaar zonder start- 
kwalificatie neemt in de Indische Buurt West af van  
14,5% naar 6% en IB Oost van 13,2% naar 8%.

• Er zijn geen cijfers over de deelname aan het speciaal 
onderwijs.

• De schooladviezen geven een wisselend beeld: 35% van de 
leerlingen krijgt een advies voor praktijkonderwijs/vmbo 
b-k, dat ligt ver boven het Amsterdamse gemiddelde.

• In de buurt rondom het Sumatraplantsoen stijgt het  
havo – vwo advies van 33% naar 42%. In de Makassar-
buurt daalt het havo – vwo advies van 55% naar 34%. 

• Gemiddeld is 30% van de ouders in de Indische Buurt laag 
opgeleid. Dat ligt ruim boven het Amsterdamse gemiddel-
de van 23%. 

• In sommige buur-
ten is 33% tot 39% 
van de ouders laag 
opgeleid. 

• Het tekort aan 
leerkrachten in 
de buurt is gelijk 
aan het stedelijke 
gemiddelde.

ten organiseren. De werkgroep belegde een 
bijeenkomst tussen jongeren en ‘mogelijk-
makers’, directeuren van locaties in de buurt 
waar jongeren iets kunnen organiseren. 

Uit deze bijeenkomst kwamen verschillende 
suggesties naar voren. Initiatieven zoals DJ’en, 
een gamewedstrijd, filmpjes maken of een 
markt waar jongeren hun ideeën kunnen kop-
pelen aan een locatie. Hier komen ze in con-
tact met mensen die hen helpen om ideeën te 
realiseren. 
Een belangrijke aandachtspunt is: geef jon-
geren een stem. Laat ze meedenken over de 
buurt, de plekken waar activiteiten kunnen 
plaatsvinden. Benoem een jongerenraad. Het 
ondernemershuis voor en door jongeren is 
daarvoor een goed uitgangspunt. 

Cijfers

• Van de 3066 jongeren tussen de 
18 en 26 jaar in de Indische Buurt 
wonen er 1844 in het westelijk 
deel en 1222 in het oostelijk deel. 

• 56% van de 10 jarigen is lid van 
een sportvereniging, stedelijk ligt 
dat percentage op 76%. 

• De kwaliteit van de openbare 
ruimte verschilt niet veel van het 
stedelijk gemiddelde. 
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Armoede
Wat vinden bewoners?
‘Jouw armoede is niet mijn armoede’, merkte een van de 
deelnemers aan de werkgroep op. Armoede is veel meer 
dan gebrek aan geld. Het is een conditie die alle aspecten 
van het leven aantast: wonen, voeding, energie, mobiliteit, 
sociale contacten en beweging. 
Veel gebeurt er al om armoede aan te pakken en te voor-
komen. Er zijn echter weinig plekken in de buurt waar 
mensen veilig kunnen praten over armoede, waar ze wel-
kom zijn en vooral, waar er naar hen geluisterd wordt. Het 
gaat om vertrouwen en verbinding, niet om controle en 
beheersing. 
Mensen die geen ervaring hebben met armoede zijn 
meestal de mensen die er over praten. De werkgroep 
wil doorgaan met het delen van ervaringen, met signa-
leren naar de gemeente en vooral meeschrijven aan  
het beleid: bijvoorbeeld voor meer samenhang in het  
voedselaanbod. 
Armoede ontstaat niet opeens. Het is zaak dit bij de poli-
tiek aan de orde te blijven stellen. Meer loon voor mensen 
die werken, hoogwaardig werk voor jongeren en vooral 
een balans tussen prijzen en lonen. Sommige leden van 
de themagroep kijken uit naar experimenten met een  
basisinkomen.  

Gezondheid en zorg

Wat vinden bewoners?
Hoe vergroot je het bewustzijn van buurtbewo-
ners dat je op een betaalbare manier gezond 
kan leven? De cijfers laten zien dat de druk op 
de capaciteit van zorg en welzijn groot is. Omdat 

Cijfers

• 71% van de bewoners (18+) van de 
Indische Buurt Oost ervaart hun 
gezondheid als (zeer) goed. In de 
Indische Buurt West is dit 76%.  
Het stedelijk gemiddelde ligt met 
79% iets hoger.

• Eén op de zes inwoners voelt zich 
erg eenzaam.

• Het percentage bewoners met 
ernstige psychische klachten ligt 
met 12 tot 13% hoger dan het  
stedelijk gemiddelde van 9%.

• Vergeleken met het stedelijk ge-
middelde wordt in de buurt meer 
gebruik gemaakt van hulp en zorg-
voorzieningen. De voorzieningen 
worden als erg goed beoordeeld.

• Veel bewoners ervaren weinig 
regie over hun eigen leven.  

• Het aantal bewoners met over- 
gewicht/obesitas ligt veel hoger 
dan het stedelijk gemiddelde. 

• Bewoners voelen zich gelukkiger 
dan gemiddeld in Amsterdam.

de arbeidsmarkt krapper wordt, ontstaat een 
gat tussen de vraag naar zorg en het aanbod. Er 
zijn veel initiatieven gericht op het verbeteren 
van de gezondheid van bewoners, maar niet ie-
dere hulpverlener heeft het overzicht. 
Allereerst moet er gewerkt worden vanuit ver-
binding en vertrouwen, het belang van de hulp-
vrager staat voorop. Meer samenhang tussen 
het zorgaanbod en het welzijnsaanbod is fijn.
De financiële schotten tussen Wet Maatschap-
pelijke Ondersteuning (gemeente), Wet Lang-
durige Zorg (Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport) en de Zorgverzekeringswet 
moeten weg of op zijn minst lager. Het zijn apar-
te geldstromen die niet met, maar langs elkaar 
werken. 
Hulpverleners moeten elkaar beter leren vin-
den, zorgen voor een warme overdracht. Als de 
Staat van de Indische Buurt iets duidelijk maakt, 
is het wel het belang van persoonlijke, fysie-
ke ontmoetingen. Dat houdt de lijnen kort en 
brengt de oplossingen dichterbij. 

Welzijn

• Op een schaal van 1 tot 10 scoort 
de Indische Buurt West qua sociale 
cohesie beter dan het Amsterdams 
gemiddelde, Indische Buurt Oost 
scoort lager. 

• 3615 van de 21.990 
bewoners van de Indische 
Buurt geeft aan (ernstig) 
eenzaam te zijn, (16%).
• Er zijn 281 activiteiten 
gericht op participatie in 
de buurt. 17% van de be-
woners is wel eens gedis-
crimineerd. Dit percentage 
ligt hoger dan het stedelijk 
gemiddelde.

• Het aantal mensen dat zich wel eens 
gediscrimineerd heeft gevoeld is 
sinds 2020 licht gestegen naar 17%.

De werkgroep ervaart de buurt als heel initi-
atiefrijk. De Indische Buurt heeft het grootste 
aantal buurthuizen per vierkante kilometer 
van Amsterdam. Er zijn meer dan 200 buurt- 
initiatieven, een groot hulp-  en activiteiten-
aanbod en een keur aan evenementen. De 
formele en informele organisaties werken 
goed samen. De cijfers zijn positiever dan 
verwacht, al is het percentage mensen dat 
zich wel eens gediscrimineerd heeft gevoeld 
een confronterend cijfer.
Hoe hou je dat vast en hoe verbeter je dat? 
Weten bewoners wel waar ze terecht kunnen 
als ze eenzaam zijn? Zijn de plekken waar 
mensen samen komen wel uitnodigend ge-
noeg voor iedereen? 
Welzijn gaat over drie dingen: verbinding, we-
ten waar je terecht kunt voor oplossingen en 

Wat vinden bewoners? Cijferseen oprechte interesse in je medebewoners. 
Maak onderscheid tussen de persoon en de 
groep! 
Belangrijk is wel dat alle initiatieven en sleu-
telpersonen bekender worden in de buurt. 
En dat organisaties van elkaar weten wie wat 
waar wanneer organiseert 
voor welke doelgroep. De 
behoefte aan overzicht, een 
sociale kaart en een activitei-
tenagenda is groot. 
Rondleidingen aanbieden is 
een middel om nieuwe bewo-
ners kennis te laten maken 
met bewonersinitiatieven. 
Zoals een van de deelnemers 
zei: ‘Samen kennen we iedereen.’ De kunst is 
daar op een goede manier gebruik van te ma-
ken, daar wordt de buurt beter van. 

C
ijfers

• Het aantal sociale huurwoningen is de afgelopen 15 jaar met een 
derde afgenomen in de buurt.

• Er zijn 2036 huishoudens met een langdurig minimum inkomen, 
16,7%.

• Gemiddeld 16,6% van de jongeren in de stad leeft van een mini-
muminkomen, in de Indische Buurt is dat 26%.

• 16% van de buurtbewoners is ernstig eenzaam.
• Het contact in de buurt scoort een 5,9 op een schaal van 1 tot 10, 

iets lager dan de 6,1 stedelijk.
• Sociale cohesie scoort met 50% in de Indische Buurt West iets 

hoger dan het stedelijk gemiddelde (47%), Indische Buurt Oost 
scoort met 42% lager.

• De groep werkende minimahuishoudens is zeer divers. Vaak zijn 
ze jong en een relatief korte periode arm.



Heel vaak wordt over de buurt gesproken, niet met de 
buurt. Wij hebben geleerd dat je eigenlijk niet moet 
spreken over een buurt; de bewoners zijn onderling 
zo verschillend, dat spreken over een buurt geen 
recht doet aan deze verscheidenheid. Daarom heb-
ben wij in de Staat van de Indische Buurt de bewoners 
centraal gesteld, niet de buurt. Aan gemiddelden heb 
je niet veel, leerden wij. Zo zien we dat het gemiddeld 
inkomen stijgt, maar dat in sommige delen van de 
buurt het aantal mensen met een bijstandsuitkering 
toeneemt. 

Sommige themagroepen zijn nog niet verder gekomen 
dan het achterhalen van data en gegevens. Andere 
themagroepen brainstormden met als uitkomst nieu-
we ideeën waarmee we in de buurt aan de slag kun-
nen. In de themagroepen kwamen veel gerelateerde 
problematiek terug: inkomen, afkomst, gezondheid 
en onderwijsniveau. Ze oplossen kan alleen door een 
gerichte, kleinschalige aanpak. 

Er is veel informatie boven tafel gekomen, maar we 
weten nog niet welke factoren de resultaten beïnvloe-
den. Over het ene thema is meer bekend bij de ge-
meente en bewoners dan het andere. We kregen bij-
voorbeeld weinig  informatie  over de leefbaarheid en 
criminaliteit boven tafel. Van criminaliteit is dat te be-
grijpen, die blijft van nature in de schaduw. Maar van 
de positieve invloed van buurtinitiatieven en ontmoe-
tingsplekken op de leefbaarheid zijn nog geen cijfers.

Ambitie!
We stellen in ieder geval vast dat er grote ambitie is 
om het leven van mensen in de buurt te verbeteren:
• Te veel mensen leven in armoede. Dat hangt  

samen met een slechtere gezondheid, minder on-
derwijskansen, hogere werkloosheid. Daar moet 
je dus in samenhang iets aan doen!

• De vaststelling dat veel mensen zich ernstig een-
zaam voelen leidt tot dadendrang!

• Voor duurzaamheid – groen en energietransitie –
moet een duidelijk actiegericht beleid komen. 

• Het onderwijs moet inclusiever: stuur kinderen 
niet naar het speciaal onderwijs buiten de buurt, 
maar naar buurtscholen. Maak het onderwijs 
toegankelijker voor volwassenen, want dat is  
hard nodig.

• Geef jongeren een grotere rol in de buurt – voor 
hun vrije tijd én hun ondernemerschap. 

Duidelijk is dat er veel gebeurt in de Indische Buurt 
met betrokken bewoners. Tegelijkertijd is er behoef-
te aan meer onderling contact en overzicht van wat 
er gebeurt. Het is belangrijk dat bewonersgroepen, 
instanties en bewonersinitiatieven elkaar op de hoog-
te houden van elkaars activiteiten. Vaak wordt de  
gemeente aangesproken om voor de aanpak van  
misstanden meer verantwoordelijkheid te nemen.

Een aantal themagroepen wil verder gaan: beter in-
zicht krijgen, ideeën uitwerken en actie ondernemen. 

In het najaar organiseren we bijeenkomsten waar be-
woners en deskundigen dieper op de thema’s in gaan. 
We nodigen het stadsdeel en de betrokken organisa-
ties uit deze bijeenkomsten te organiseren. 

Wilt u deelnemen, meedenken, of ontvangt u graag  
meer informatie over de toekomst van de Staat van 
de Indische Buurt mail dan naar: staatIB@meevaart.nl  

Jan Benjamens, Tim Doornewaard, Lotte Frissen
Initiatiefnemers de Staat van de Indische Buurt

Colofon 
De Staat van de Indische Buurt is  
tot stand gekomen vanuit een  
initiatiefgroep van actieve bewoners 
en stadsdeel Oost. Daarin onder-
zoeken bewoners, ondernemers en 
professionals of de cijfers over hun 
buurt kloppen met hun beleving. 
Deze bijlage verschiijnt in de  
IJopener van juni 2023.
 
Idee en opzet: Jan Benjamens,  
Tim Doornewaard en Lotte Frissen
Met dank aan stadsdeel Oost voor 
de ondersteuning en de financiële 
steun. En met dank aan alle deelne-
mers, betrokken organisaties, onder-
nemers, IJopener en oost-online.  

Tekst: Martien van Oorsouw 
(oost-online)
Foto’s: Eddy Ellert, Odette Kleeblatt, 
Gözde Otman
Middenpagina: Cynthia Foekeman 
en Esther Fransman (Studio Blabla)
Redactie: Ruben Cardol (IJopener) 
Opmaak: Jolanda Budding, Frits van 
den Akker (Tekst en Techniek)
Druk: Rodi Rotatiedruk Diemen
oplage: 26.000

Cijfer mensen niet weg



We stappen uit bij halte Javaplein 
van lijn 14 en zien op de abri een 
fraaie afbeelding van Johan Cruijff 

gemaakt door StreetArt Frankey. Aan het plein 
staat de Borneohof, een nieuw gebouw met 
een charmant en markant torentje. In 2011 
kreeg het de Amsterdamse nieuwbouwprijs. 
We lopen verder langs de Borneostraat, die 
als een diagonaal de buurt doorsnijdt. Even 
verderop slaan we rechtsaf en zien kleine ar-
beiderswoningen die rond 1919 door woning-
bouwvereniging Eigen Haard zijn gebouwd. 
De straatjes eindigen op de Zeeburgerdijk, de 
noordgrens van de Indische Buurt. We maken 
een rondje en komen uit op het Timorplein, 
dat wordt gedomineerd door de prachtige am-
bachtsschool uit 1912 (A), waar nu Stayokay, 
Studio/K en Cybersoek in zijn gevestigd. 
Via de Sumatrastraat wandelen we naar de 
Javastraat met zijn leuke winkels, kappers, 
islamitische slagers, buurtsupers, hippe cafés 
en restaurants. We snacken een heerlijke vege-
tarische samosa bij Saeds Curryhouse. Daarna 
bewonderen we onder het spoorviaduct naar 
de Dapperbuurt het tegelkunstwerk Samen 
zijn wij Oost van kunstenaar Enzo Pérès-La-
bourdette – ook bekend als winnaar van Heel 
Holland Bakt (B). Aanleiding voor het kunst-
werk waren enkele geweldsincidenten tegen 
LHBTIQ+-mensen. Op de tegeltableaus staan 
tekeningen van mensen die elkaar door de re-
gen naar een zonnige plek helpen. 
Via de Celebesstraat lopen we de Balistraat in. 
De straten hebben hier een lichte kromming. 
Dat komt doordat het stratenpatroon van het 
oudste deel van de Indische Buurt is aangelegd 
volgens het patroon van de poldersloten die 
hier toen waren. We wandelen langs buurt-
centrum de Meevaart, dat veel activiteiten or-
ganiseert. Tegenover het Muiderpoortstation 
pronkt de buurt met De Smaragd (C), ontwor-
pen door M3H Architecten. ‘Het lichtgekleurde 
gebouw voelt aan als een visitekaartje voor de 
buurt’, schreef de jury die het blok in 2016 de 
Zuiderkerkprijs toekende. Het is rijk aan de-
tails en refereert aan de bouwstijl van de Am-
sterdamse School. In de nieuwe woonblokken 
zijn er gelukkig ook sociale huurwoningen.

Pleintjes en pleinen
Het Muiderpoortstation met zijn witte torentje 
ligt precies tussen Dapperbuurt en Indische 
Buurt in. Midden op het pleintje bevindt zich 
een monument ter herinnering aan de meer 

dan elfduizend joden die vanaf hier door de 
Nazi’s via Westerbork naar de vernietigings-
kampen werden gestuurd. 
We lopen langs het spoor door de Van de Vij-
verbuurt en zien bij de Polderweg het op-
schrift Villa Mattern (D). In deze bungalow 
bracht de schrijfster Renate Rubinstein haar 
laatste jaren door. Zij was bekend van (toen) 
het weekblad Vrij Nederland en haar bijzon-
dere relatie met schrijver Simon Carmiggelt. 
Even verderop, bij café Poesiat en Kater (E), 
dat in het voormalige dierenasiel zit, zien we 
de Ringvaart die de grens met de Watergraaf-
smeer vormt. 
Dan het spoor onderdoor en de voetgangers-
brug over terug de Indische Buurt in, naar de 
Valentijnkade. Tja, wat ‘doet’ Valentijn in de 
namenarchipel van de Indische Buurt? Het 
gaat niet om de heilige van Valentijnsdag, 
maar om François Valentijn (1666-1727). Hij 
was als predikant en schrijver actief in het 
vroegere Nederlands-Indië en vertaalde de bij-
bel in het Maleis. 
Op het Ambonplein zien we een gigantische 
koepel oprijzen. Die is van de vroegere ka-
tholieke Gerardus Majellakerk (F). Gelukkig is 
dit gebouw bewaard gebleven en omgetoverd 
in een prachtige concertzaal. In deze Ned-
Pho-Koepel hebben nu het Nederlands Phil-
harmonisch Orkest en het Nederlands Kame-
rorkest hun repetitieruimte. Op woensdagen 
zijn er vaak interessante oefensessies die je 
voor een zacht prijsje kunt bijwonen. 
De Indische Buurt heeft een aantal grotere 
pleinen en plantsoenen, waaronder het Suma-
traplantsoen, het Makassarplein en het Ceram-
plein. Op het groene Ceramplein (G) vindt elk 
jaar op 4 mei de Dodenherdenking plaats. 
Via de drukke Molukkenstraat lopen we terug 
richting Javaplein. Links bekijken we de opge-
knapte Berlageblokken (F), waarin nu studen-
tenhuisvesting is gerealiseerd. Het café in het 
voormalige Badhuis heeft een heerlijk terras, 
maar is niet open. Wat een misser! Gelukkig 
zijn er in de buurt genoeg alternatieven. 

TEKST EN FOTO’S: GOOS VAN DER SIJDE

Informatie: 
Lengte wandeling: ongeveer 5 km 
Start- en eindpunt: Javaplein (bus 
22, bus 65, tram 14)
Horeca: in de Javastraat en rond het 
Javaplein zijn talloze restaurants en 
cafés te vinden, zoals het bekende 
restaurant Wilde Zwijnen dat cu-
linair goed staat aangeschreven. 
Maar gewoon een FEBO-patatje 
nemen, is natuurlijk ook mogelijk.

De NedPho-koepel, voorheen Gerardus Majellakerk 

Tegeltableau onder het spoorviaduct 

Javastraat, Curry House

Tramhalte lijn 14 op het Javaplein

Oostommetje: 
Indische Buurt
De Indische Buurt bestaat nu zo’n 120 jaar. In die periode is 
er veel verspijkerd aan deze  ‘Archipelbuurt’ zoals de Indi-
sche Buurt vroeger werd genoemd. De bevolkingssamenstel-
ling veranderde, gebouwen verdwenen of kregen nieuwe 
functies, er kwam bijzondere nieuwbouw. 

Javaplein, centrum van de Indische Buurt
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Na de verkiezingsuitslag voor Waterschap Amstel, Gooi en Vecht in maart zijn de dertig zetels in 
het Algemeen Bestuur als volgt verdeeld: PvdA zes, WN vier, VVD vier, PvdD vier, BBB drie, AWP 
twee, CDA één, CU één, De Groenen één. Plus de vier zogeheten geborgde zetels: twee voor de 
boeren en twee voor natuurterreinen.

TEKST: PAUL PAULUSMA
FOTO: DAAN VAN SCHIJNDEL 

Op 27 maart vond de afscheidsverga-
dering plaats van het oude Algemeen 
Bestuur van het waterschap: 22 leden 

komen niet meer terug. De dijkgraaf had voor 
ieder vertrekkend lid een mooi afscheids-
woord en de fractievoorzitters blikten nog 
even terug. Het waren zware bestuursjaren 
vanwege een stapeling van problemen: covid, 
organisatieverandering, moeilijkheden met 
digitalisering, inflatie, droge zomer, de oorlog 
van Rusland. Teveel om op te noemen. Hier 
en daar een zuur woord, maar alom tevre-
denheid over de oplossingen of de oplossings-
richting. Zorgen over de financiële toekomst 
waren er ook. Maar uiteindelijk waren er 
bloemen, gelach en een drankje.
Op 29 maart werd het nieuwe bestuur geïn-
stalleerd. Er was optimisme over samenwer-
king en verantwoordelijkheid dragen, men 
zei er zin in te hebben. Op woensdag 12 april 
presenteerde formateur Egbert de Vries zijn 
tussenrapportage voor de coalitie van een da-
gelijks bestuur. Inmiddels zijn de onderhan-
delingen in volle gang. Het Algemeen Bestuur 
mikt op een bespreking van de onderhande-
lingsresultaten in de vergadering van 22 juni 
aanstaande.
In alle bijeenkomsten treedt dijkgraaf me-
vrouw dr. Joyce Sylvester accuraat en vrien-
delijk op. We stellen haar enkele vragen.

Mevrouw Sylvester, u bent sinds 1 novem-
ber de nieuwe dijkgraaf van het water-
schap AGV. Wat trok u naar deze functie en 
hoe bevalt het u?
‘De functie van dijkgraaf is een bestuurlijke 
functie en daar heb ik ruime ervaring in. Bij-

voorbeeld als burgemeester en als kamerlid. 
Wat bovendien leuk is, is dat het bij een water-
schap gaat om de specifieke taak van water-
beheer. Het is concreet en bovendien oer-Hol-
lands. Dat vind ik geweldig leuk. Verder ben 
ik in Amsterdam geboren, heb ik in Naarden
gewoond en woon nu in Huizen. Ik ken het ge-
bied van AGV dus goed. Een heel mooie func-
tie dus, die mij ook goed bevalt.
Er is genoeg te doen. Het waterschap bevindt 
zich in een transitie op het gebied van bedrijfs-
voering, klimaatverandering, versterking van 
contact met burgers en wijze van uitvoering 
van kerntaken.’
 
Wat zijn uw kerntaken als dijkgraaf?
‘Als dijkgraaf ben ik voorzitter van het Alge-
meen Bestuur (dertig leden) en het Dagelijks 
Bestuur (vier) en verantwoordelijk voor de ge-
hele informatiestroom en de besluitvoorberei-
ding die bij deze vergaderingen horen. Dat is 
al een hele klus. Verder ben ik crisisadviseur 
in drie AGV-regio’s en in de Veiligheidsregio’s 
Utrecht (VRU) en Amsterdam en Omstreken 
(VRA). Voorts heeft de dijkgraaf nog een eigen 
portefeuille, met onder andere communicatie, 
algemene en juridische zaken, stembureau, 
beroep en bezwaar.’

Het Waterschap was vlak voor de verkie-
zingen ook in het nieuws wegens een orga-
nisatieverandering en de financiële situa-
tie. Kunt u daar iets over zeggen?
‘De uitvoering van taken doet AGV in de Wa-
ternet-organisatie. Daar zijn ICT-problemen 
ontstaan met het nieuwe systeem voor belas-
tinginning. Begin dit jaar werd er bericht in 
de media dat we dit geld niet meer zouden 
kunnen innen vanwege verjaring. Dat klopt 
niet. De verjaringstermijn is niet één jaar, zo-
als verondersteld werd, maar drie jaar. Onze 

inwoners ontvangen zodoende hun aanslag 
later. Dat is vervelend voor hen. Daarom heb-
ben we besloten de aanslag van 2023 pas op te 
leggen als die van 2022 is betaald. Dat zorgt de 
komende jaren nog voor een vertraging van 
de inkomsten van het waterschap, omdat de 
inwoners in termijnen betalen. 
Zo deed zich ook een probleem voor met de 
digitalisering omdat de cybersecurity (beveili-
ging) niet goed op orde was. Enige tijd geleden 
kwam Waternet onder verscherpt toezicht 
van de Inspectie Leefomgeving en Transport 
(ILT, toezichthouder, red.). Waternet heeft 
hard gewerkt aan verbeteringen. Nadat een 
verbeterplan goed vorderde en ILT conclu-
deerde dat de cybersecurity op orde was, is 
het verscherpt toezicht opgeheven.
Over de bestuurlijke organisatie, de manier 
waarop AGV samenwerkt met de gemeente 
Amsterdam en andere gemeenten, is in ja-
nuari een beslissing genomen. Deze komt 
erop neer dat de samenwerking versterkt 
zal worden. Hiervoor is de strategische sa-
menwerkingsagenda vastgesteld. Belangrijke 
onderwerpen binnen deze agenda zijn een 
intensieve en brede samenwerking in water-
opgaven, zoals droogte, hitte, extreme regen-
val, stijging van de zeespiegel. Tevens wil AGV 
zich als waterschap meer zichtbaar maken 
naar de inwoners.’

Waterschappen krijgen naast de klassieke 
taken (dijken, waterkwaliteit) ook steeds 
meer taken door de klimaatverandering. 
Kan AGV dat aan? Ook financieel?
‘Ja, we zien de nieuwe taken als een uitdaging! 
We zullen open moeten staan voor de maat-
schappelijke ontwikkelingen die zich aandie-
nen. We zullen oog moeten hebben voor inno-
vatie en men moet niet vergeten dat sommige 
investeringen zich terug kunnen verdienen. 

Dijkgraaf en waterschap
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De bouwwerkzaamheden in de Sluisbuurt zijn in volle gang. Aan de zuidzijde komt een woonto-
ren van ruim zeventig meter hoog die beeldbepalend wordt voor bewoners van Sporenburg, het 
Cruquiusgebied en het Borneo- en KNSM-eiland. Voor IJopener aanleiding om te spreken met 
Tijmen Polman en Myriam Zuidervaart, die als projectleider en communicatieadviseur betrok-
ken zijn bij de ontwikkeling.

TEKST: RUBEN CARDOL
ILLUSTRATIE: BOUWENVELOP GEMEENTE AMSTERDAM

De tender voor kavel 1-c sloot op 28 april. 
Volgens het document met gemeentelij-
ke ambities voor dit kavel moet de ge-

plande woontoren ‘een markante verschijning 
met een eigen architectonische expressie’ wor-
den. Alleen, voor het oplichten van een tipje 
van de sluier komt de IJopener helaas te vroeg. 
Tijmen Polman legt uit dat ‘in dit stadium nog 
geen ontwerp wordt gevraagd. 
De visie van de projectontwikke-
laars is bepalend.’ Vanwege de 
moeilijke marktomstandigheden 
werd er met enige spanning uit-
gekeken naar de sluitingsdatum, 
maar de negen inschrijvingen 
stemmen tevreden. ‘Op basis 
van een voorselectie maakt de 
jury op 2 juni bekend welke drie 
partijen doorgaan naar de vol-
gende ronde.’ Bij de beoordeling 
worden punten toegekend voor 
woonkwaliteit, duurzaamheid 
en verbinding met de openbare 
ruimte, zoals het aangrenzende 
plantsoen. De volgende fase, die 
8 september sluit, vereist een eer-
ste schets, maar pas op 9 novem-
ber wordt het winnende ontwerp 
onthuld.
Het woonprogramma van de hele 
Sluisbuurt omvat ongeveer 40% 
sociale huurwoningen, maar ka-
vel 1-c draagt hier niet aan bij. 
Wel valt minimaal 30% van de 
woningen van het kavel in de 
middeldure huur, met een opper-

vlakte van ten minste zeventig vierkante me-
ter. Myriam legt uit dat de huurgrens voor dit 
segment in Amsterdam is vastgesteld op maxi-
maal €1175,72 euro per maand. ‘Deze geldt 
voor 2023 en kan binnen een bepaalde band-
breedte nog stijgen.’ Tijmen voegt toe dat voor 
dit segment de Amsterdamse wetgeving in 
veel gevallen strengere eisen stelt aan ontwik-
kelaars dan de huidige wet- en regelgeving.
De rest van de woningen wordt verkocht of 
aangeboden als vrije-sectorhuur. Van de ont-

wikkelaars wordt daarnaast creativiteit ge-
vraagd voor de invulling van de ruimtes op 
de begane grond. Vanuit de stad bezien ligt 
de achterzijde van kavel 1-c aan de Rudy van 
Dantzigstraat, de centrale straat die de nieuwe 
buurt doorkruist en verbindt met de Zuider-
zeeweg. Hier is ruim 1200 vierkante meter be-
schikbaar voor niet-woon-functies. Voor kavel 
1-c zit een gezellige buurtkroeg of pizzeria er 
helaas niet in: er is geen horecavergunning 
voor het pand. 

Markante verschijning 
aan het IJ

Kijk eens naar onze Waterzuivering Horster-
meer waar we nu medicijnresten uit gaan fil-
teren. Dat is winst voor de waterkwaliteit!
We moeten nu vooral veel ervaring opdoen 
met nieuwe werkwijzen en technieken. Ik 
spreek me nu liever niet uit of ik voor een Wa-
terschap & Klimaatschap ben zoals sommigen 
propageren. We zitten in een overgangssitua-
tie en moeten ook letten op de betaalbaarheid.
Het zou in een verdere toekomst wel een optie 
kunnen zijn, maar het moet uitkristalliseren.’

Wat wilt u met het Algemeen Bestuur van 
AGV de komende vier jaar zeker bereiken?

‘Ik wil graag dat we met ons allen goede am-
bassadeurs van het Waterschap zijn en de 
waarde van dit democratisch bestel uitdra-
gen en uitbouwen. Waterbeheer is namelijk 
belangrijker dan ooit. Vandaag de dag dienen 
we ons ook te wapenen tegen de gevolgen van 
klimaatverandering: het stijgen van de zee-
spiegel, de verdroging, zware regenval, etce-
tera. Hiervoor is het belangrijk om ons laten 
inspireren in werkbezoeken met bewoners, 
boeren en bedrijven, maar ook dat we onze 
eigen kennis inbrengen en op hoofdlijnen kri-
tisch blijven.’

Hoe kijkt u aan tegen het lage opkomstper-
centage (46,36 % tegen 48,70 in 2019) bij de 
verkiezingen van het Waterschap AGV?
‘Het is in procenten iets minder ja, maar ik blijf 
positief. We hebben samen met gemeenten in 
ons gebied veel jongeren aangeschreven en 
dat heeft tot een goede opkomst onder hen ge-
leid. Het stemt me hoopvol. We zullen ook met 
de jeugdbestuurders uit de gemeenten en met 
die van het waterschap in de toekomst nieuwe 
activiteiten ontwikkelen om vooral jongeren 
te bereiken. Het is een boost om AGV in de toe-
komst beter zichtbaar te maken.’ 
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Met Terug op de achterbank heeft Olivier 
Willemsen een ultiem zomerboek geschre-
ven: het vakantieverhaal is luchtig, humo-
ristisch en vermakelijk herkenbaar. Maar is 
het niet ook tragisch wat de hoofdpersoon 
overkomt? Een conversation piece kortom, 
voor bij het zwembad.  

‘Morgenochtend zal ik op de achterbank zitten 
als mijn vader het aantal kilometers naar onze 
bestemming meedeelt en daarna toekijken hoe 
hij zijn arm om mijn moeders hoofdsteun legt, 
zijn hoofd indraait alsof hij een stijldans gaat 
leiden en achteruit de oprit afrijdt. Vanaf dan is 
er geen weg terug.’

Stel je eens voor: je bent een volwassen 
man van 42 jaar en je vindt jezelf terug 
op de achterbank van je ouders. Met 

zijn drieën zijn jullie op weg naar Frankrijk 
voor een vakantie van twee weken. Je ouders 
zijn geen steek veranderd en maken nog altijd 
dezelfde grapjes, hebben dezelfde rituelen en 
stressen over dezelfde dingen als decennia ge-
leden. En het ergste is: ze behandelen jou nog 
altijd of je dat kind van vroeger bent. Liefde-
vol is het heus wel, maar ook volstrekt betut-
telend, bedillerig en bezitterig. 
Wat bezielt de hoofdpersoon die door zijn ou-
ders consequent met zijn koosnaampje van 
vroeger wordt aangesproken? Kokindje doe 
eens dit, Kokindje laat dat maar, Kokindje… 
kindje… kotsmisselijk moet de volwassen man 

ervan worden. 
Gaat hij explode-
ren, uit de band 
springen, zijn leven 
in eigen hand ne-
men? Olivier Wil-
lemsen (1980) heeft 
een ervaren schrij-
vershand – dit is 
zijn derde roman – 

en houdt zijn hoofdpersoon stevig op koers op 
de momenten dat je hem als lezer door elkaar 
wilt schudden. Op de laatste pagina blijkt Ko-
kindje in werkelijkheid ook Olivier te heten, 
net als de eveneens 42-jarige auteur. Deze ge-
schiedenis zal toch niet waargebeurd zijn?  

Het is een beetje cliché, maar de hamvraag 
is of dit verhaal autobiografisch is.
‘Er staat natuurlijk roman achterop. Als het 
een autobiografisch verhaal zou zijn, dan zou 
ik de regie missen die ik als schrijver nu juist 
zo leuk vind. Maar vanzelfsprekend zit er het 
nodige van mezelf en mijn ouders, mijn kin-
dertijd en bovenal mijn herinneringen aan 
autovakanties in het boek. Dat de hoofdper-
soon toevallig Olivier heet, zou je in dat licht 
kunnen zien als een spel met de lezer.’

Hoe kwam je op het idee voor deze setting 
op de achterbank?
‘Een paar jaar geleden reed ik met mijn ou-
ders mee naar de Alpen om daar te gaan race-
fietsen. Het was enkel een lift; ik ging niet met 
ze op zomervakantie zoals de hoofdpersoon. 

TEKST: ELINE CRIJNS
FOTO: ADRIE MOUTHAAN

Toch geneerde ik me een beetje dat ik met hen 
meereed. Uit dat gevoel gedurende die trip is 
het idee voor dit verhaal ontstaan.’

Je voelde je meteen weer kind?
‘Absoluut. Die gewaarwording wilde ik uit-
werken. Ik ben gefascineerd door families. 
Hun patronen, welke rollen ze aannemen als 
ze weer bij elkaar komen. De transformatie 
van een volwassen man die meteen weer in 
een kind verandert en dat lijdzaam ondergaat, 
wilde ik uit zijn verband trekken en er heel 
veel humor in stoppen. En het zomers maken 
met hoofdstukjes als “zwembad”, “tennis-
baan”, “kerkje”; een beetje Martin Bril-achtig.’

En herkenbaar?
‘Neem bijvoorbeeld de koffiescène uit het 
boek. Dat is waargebeurd. Mijn moeder 
schonk onderweg koffie in voor mijn vader en 
draaide de thermoskan weer dicht. Ik zat let-
terlijk achterin met mijn vinger omhoog. Op 
de achterbank tijdens die trip hoefde ik alleen 
maar goed te kijken en te luisteren hoe mijn 
ouders met elkaar praatten, en het verhaal be-
gon te leven. Mijn verbeelding deed de rest.’

Hoe kom je aan de dik aangezette bijnaam 
Kokindje? 
‘De anekdote in het boek is dat zijn vader zijn 
moeder op de zwembadweide heeft ontmoet 
en het hof heeft gemaakt door een dropje aan 
te bieden. Aan die zoete herinnering heeft hij 
zijn bijnaam te danken. De klank heb ik be-
wust gekozen en ik laat het die ouders irritant 

Tragische 
zomer-
zotheid  

 
 
 

overtuigingen… 

… zijn gevangenissen 
(F. Nietzsche)  

bent u daar ook van overtuigd?  🤔🤔 
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vaak zeggen, zodanig dat je vanzelf kindje 
gaat lezen.’

Wiens schuld is het eigenlijk dat Olivier zo 
tenenkrommend volgzaam is geworden?
‘Dat gepamperd worden, zelfs tot op late leef-
tijd, is voor de hoofdpersoon de reden dat hij 
zo onzelfstandig is. Hij krijgt maar geen echt 
contact met zijn ouders om dat open te breken. 
De gesprekken blijven oppervlakkig en hun 
interactie is werktuigelijk. Die hulpeloosheid 
is hem natuurlijk mede door zijn ouders aan-
geleerd. Ik denk dat het in veel gezinnen zo is, 
een patstelling waardoor je niet met elkaar in 
een diepere laag komt. Dat er veel niet wordt 
uitgesproken om het vooral gezellig te houden 
met elkaar, want de kerst staat immers altijd 
weer voor de deur. Ik ben benieuwd of lezers 
zich daarin zullen herkennen.’

Gevolg is dat zijn vriendin hem op straat 
zet en hij in de goot dreigt te belanden.
‘Hij blijft een moederskindje, de navelstreng 
is wat dat betreft nooit doorgeknipt. Hij kiest 
steeds de makkelijkste weg, sluit zich aan bij 
wat er op zijn pad komt. Zijn beslissingen voe-
len nooit als écht van hem. Ik wilde de gevol-
gen van een geborgen en liefdevol gezin zó 
verstikkend maken dat je het er als lezer be-
nauwd van krijgt.’

Die benauwdheid zit onderhuids, want wat 
je schrijft is bovenal hilarisch. Met opzet?
‘Ik wilde óók zeker een luchtig zomerverhaal 
vertellen. In het gegeven dat een man alleen 

weer met zijn ouders op vakantie gaat, zit 
voor mij al veel humor. Die heb ik proberen 
te schetsen in de patronen en de dynamiek 
tussen de ouders en het kind. De ene ouder 
poetst aan tafel zijn bril schoon en geeft ach-
teloos zonder iets te zeggen het brillendoekje 
door aan de ander; en de zoon weet al dat dat 
zo gaat gebeuren omdat het al honderd jaar 
zo gebeurt. Al die details en interactie heb ik 
uitvergroot. Het mocht wat dat betreft soms 
best over de top gaan, maar de dosering bleef 
belangrijk; want de situatie is natuurlijk ook 
intriest.’

Je vijfjarige schrijversresidentie in het be-
roemde Witsenhuis aan het Oosterpark 
loopt op zijn eind. Hoe is het bevallen? 
‘Dit is het grootste geschenk dat ik in mijn le-
ven heb gekregen. De rust die het geeft door 
hier te kunnen wonen en werken is een ge-
weldig cadeau. Op de eerste etage is het atelier 
van schilder Willem Witsen (1860-1923) nog 
altijd intact. Zijn weduwe heeft in haar testa-
ment opgenomen dat in dit huis altijd gecre-
eerd moet blijven worden. Boven me wonen 
nog twee schrijvers. In het begin, toen ik net 
was uitgekozen, voelde ik wel wat druk om te 
presteren, maar het werd al snel gewoon mijn 
woonhuis, al drijft dat nu langzaam weer van 
me weg.’

Voel je de historie van de schrijvers die je 
op deze plek zijn voorgegaan?
‘Jacques Bloem keek in zijn tuinstoel uit op de-
zelfde perenboom waar ik elke ochtend naar 

kijk als ik de gordijnen open. Die boom is een 
oude getuige. Ik voel die historie zeker. Schrij-
vers als Thomas Rozenboom en Marga Minco 
hebben hier ook gezeten. Voor het jubileum-
boek dat net is verschenen ter gelegenheid 
van de honderdste sterfdag van Witsen heb 
ik een verhaal geschreven over de jaloezie 
die heerst tussen twee schrijvers in dit huis. 
Daarvoor heb ik de afgunst van Israels voor 
Breitner, zijn succesvolle bovenbuurman in 
dit huis destijds, als uitgangspunt genomen. 
Zoiets kan ontstaan als je zo dicht op elkaar 
zit. Het is wat dat betreft net een familie.’ 

Terug op de achterbank – Olivier Willemsen 
– Uitgeverij De Harmonie – 160 pagina’s –  
€ 20  
Schrijvers onderdak / Wonen in het  
Witsenhuis – Diverse auteurs – Uitgeverij 
Van Oorschot – 176 pagina’s – € 20 

De Meevaart is de huiskamer van de Indische Buurt. Bij ons is er ruimte om mee te 
doen, te leren, elkaar te ontmoeten en je ideeën in de praktijk te brengen. 

Samen maken we de buurt! 
Ben je op zoek naar ruimte voor jouw (buurt)activiteit? Wil jij je met betekenisvol 
vrijwilligerswerk inzetten voor de buurt? Of heb jij een mooi idee voor de buurt? 
Neem contact met ons op! 
Wil je op de hoogte blijven van wat er gebeurt in De Meevaart? Schrijf je in voor 
onze maandelijkse nieuwsbrief via onze website.

020-3319131
info@meevaart.nl
www.meevaart.nl

De Meevaart
Balistraat 48a

1094 JN Amsterdam
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Het dwingende ritme van 
Housequake

Honderdduizend mensen kwamen twin-
tig jaar geleden af op Beachbop in Bloe-
mendaal, een gratis festival. Roog: ‘Alle 

toegangswegen stonden muurvast en het was 
voor mij onmogelijk om het podium te berei-
ken. Uiteindelijk ben ik daar door de reddings-
brigade naartoe gebracht.’ Eigenlijk zou Roog 
een set draaien vóór Erick E begon, maar door-
dat Roog later dan verwacht aankwam, beslo-
ten ze samen te gaan draaien. ‘Er gebeurde 
iets magisch, het ontplofte. De reactie van het 
publiek was overweldigend, er ging echt een 
schokgolf door de mensenmassa heen.’ 
De liefde voor muziek kreeg Roog van huis uit 
mee, hij is opgegroeid met jazz. Als dj is hij te 
herkennen aan zijn op funk en soul gebaseer-
de housemuziek. Samen met Erick Eerdhuizen 
(Erick E) die wat steviger draaide, had hij eind 
jaren negentig, begin 2000 een succesvolle 
clubavond in Club More op de Rozengracht, 
waar Roog vóór Erick geprogrammeerd stond. 
Na het succes in Bloemendaal gingen ze steeds 
vaker samen achter de draaitafels staan. De 
naam Housequake was snel gekozen, niet al-
leen om het effect van de twee dj’s samen op 
het publiek: ‘Het was ook een soort knipoog 
naar een man die Erick en ik heel hoog hebben 
zitten qua muziek: Prince. Hij maakte een plaat 
genaamd Housequake.’ 
Nu, twintig jaar later, staat de agenda van de 
twee nog steeds bomvol. Dit jubileumjaar viert 
het Housequake-duo met een clubtour, History 
of House genaamd, langs allerlei poppodia in 
Nederland. ‘De bekroning daarvan is natuur-
lijk Paradiso, op 11 november. Dan draaien 
we echt alle knallers van de afgelopen twintig 
jaar. Heel bijzonder, het is al bijna uitverkocht 
terwijl het nog zover weg is. Daarnaast hebben 
we alle platen die belangrijk zijn geweest in 
onze carrière een nieuw jasje gegeven.’ 

De trein
‘Sowieso is alles wat wij draaien, elk plaatje, 
niet zoals je ’m koopt. Alles gaat de computer in 
en daar gaat de “Housequake-saus” overheen, 
zodat het de groove krijgt die bij ons past.’ Deze 
groove wordt volgens Roog door fans omschre-
ven als de trein: ‘Je stapt in die trein, het ritme 
is zo dwingend dat je niet meer wilt stoppen 
met dansen. En daar heb ik zo mijn ingrediën-
ten voor. Bij ons is geen enkele avond hetzelf-
de, wij reageren op wat er in de zaal gebeurt. 
En we draaien altijd meerdere lagen over el-
kaar heen. Ik heb alle muzikale elementen en 
zangelementen los van elkaar, Erick kan een 
beat draaien, waarna ik daar een zangstukje 
van een andere plaat overheen doe.’
Roog: ‘Door onze magische combinatie ontstaat 

er iets nieuws, maar het heeft ons ook beïn-
vloed in onze individuele sets. Het is zo’n be-
langrijk deel van ons leven, die samenwerking. 
We zijn altijd bezig om het nieuw, spannend en 
fris te houden. Mensen hebben geen idee, als ze 
naar een optreden komen, hoeveel werk, tijd 
en energie erin zit om het zo achteloos te laten 
lijken. Dat het nieuw is maar toch vertrouwd. 
En, het klinkt misschien raar, maar we oefenen 
nog steeds samen in de studio. Net als klassieke 
muzikanten, die moeten ook blijven oefenen.’

Leeftijdsgenoten
Ook na dit jubileumjaar heeft Housequake ge-
noeg voor het publiek om naar uit te kijken. 
‘We gaan evenementen organiseren onder de 
naam History of House, voor onze leeftijdsge-
noten. We merkten dat daar veel behoefte aan 
is. Dit is de eerste generatie die uit wil blijven 
gaan. Het publiek vanaf 35-40 jaar is dus waar 
we ons op richten, dat vinden we leuk want 
als we dan een plaat uit de jaren negentig of 
2000 draaien dan reageren zij met herkenning. 
Maar laatst draaiden we op het 5 mei festival in 
Den Haag en daar stond een heel jong publiek, 
en ook dat ontplofte.’ Housequake kan dus ze-
ker nog een tijdje door.

Heb je zelf zin gekregen om een avond te dan-
sen: Housequake draait bijna elk weekend op 
festivals en poppodia. Als je liever dichtbij huis 
blijft: Roog draait op zondag 27 augustus bij 
Kaap op het Zeeburgereiland. 

Een uitvaart die bij u past, 
met veel respect voor allen.

Anne-Marie Boogaarts
06 81818469 (24/7)
anne-marie@funeralquest.nl
www.funeralquest.nl

10543 Advertentie-110*60-2.indd   1 12-09-17   15:56

Housequake bestaat twintig jaar. Wat is het geheim van dit legendarische duo, dat bestaat 
uit dj’s Roog en Erick E? IJopener spreekt Rogier van Bueren, alias dj Roog. Enige jaren gele-
den verhuisde hij naar het Zeeburgereiland: ‘Ik woon er aan het water en kijk helemaal naar 
Almere, de plek is top.’ 

TEKST: MARISKA MEIJER
FOTO: ROBBERT ROZENBEEK 



27

KOKEN 
MET  

MARIJKE

Kip in rode wijn is een klassiek Frans 
gerecht. Uit de Elzas komt de versie 
met Riesling, een droge witte wijn uit 

die streek. Van mijn zwager uit Luxemburg 
leerde ik een heerlijke variant met Rivaner, 
een wijn die in Luxemburg veel gedronken 
wordt. 
Hoewel wij tegenwoordig weinig vlees eten, 
maak ik af en toe op hoogtijdagen of als we 
met vrienden eten Coq au Riesling als hoofd-
gerecht. Ik koop dan een mooie kip van biolo-
gische kwaliteit, die niet al te jong geslacht is. 
Je kunt ook kippendijen nemen, als je opziet 
tegen het snijden van de kip. Reken dan op 
één dij per persoon. 

Voor 4 personen:
een kip van ongeveer 1,5 kilo
200 gram gerookte spekblokjes
4 sjalotten, klein gesneden
2 teentjes knoflook, gehakt 
250 gram gesneden champignons
0,5 liter Riesling of een andere droge witte wijn
een bouquet garni (een paar takjes tijm, lau-
rier en peterselie) 
0,2 liter kippenbouillon
50 gram boter om in te braden
peper en zout

Snij de kip in drie stukken: buig de poten 
naar buiten en snij de dij in de oksel van het 
karkas. Je hebt nu twee poten en het borst-
stuk met de filets en de vleugeltje. Neem een 
grote braadpan en bak daarin het ontbijtspek 
uit. Neem het spek uit de pan en voeg de bo-
ter toe. Wacht tot het schuim van de boter 

wegtrekt, voeg dan in delen de poten en het 
borststuk van de kip toe en braad die op half-
hoog vuur rondom bruin. Bestrooi met zout 
en peper. Neem de stukken kip uit de pan en 
leg die even op een schoon bord. Let op: niet 
het bord gebruiken waarop de rauwe kip ge-
legen heeft! Hou al het keukengerei dat met 
het rauwe vlees in aanraking is geweest apart 
en was het gelijk af, om kruisbesmetting te 
voorkomen. 
Voeg eventueel nog wat boter toe en braad de 
sjalotjes en de knoflook vijf minuten zacht-
jes. Voeg de champignons toe en bak nog vijf 
minuten. Schep met een schuimspaan de ui, 
champignons en knoflook uit de pan. Voeg de 
Riesling en de kippenbouillon toe, laat aan de 
kook komen en roer goed om de aanbaksels 
in de jus op te lossen. Leg nu de stukken kip 
terug in de pan. Het karkas met de vleugeltjes 
naar beneden (de filets worden anders snel 

TEKST: MARIJKE BAKKER
ILLUSTRATIE: AFRA BARENTZ

droog) en de poten ernaast. Doe spekjes, ui, 
knoflook en champignons terug in de pan. 
Voeg een bouquet garni toe en sluit de pan. 
Laat ongeveer anderhalf uur zachtjes garen. 
Verwijder het bouquet garni. 
In de klassieke recepten wordt de jus gebon-
den met een mengsel van gelijke delen boter 
en bloem (beurre manié), of met eidooier en 
room. Hoe romig wil je het hebben. Ik bind 
de saus niet, omdat die al een beetje gelati-
neus wordt als je de kip met botten en al 
braadt . Meestal maak ik de kip ruim van 
tevoren klaar, leg dan de stukken kip in een 
ovenschaal, giet de jus eromheen en laat in 
de oven op 190 ºC in 20-25 minuten een knap-
perig velletje op de kip komen. 
Serveer er aardappelen bij, in de schil ge-
kookt, en lekkere voorjaarsgroente als wor-
teltjes, broccoli en sla. Bon appétit! 

Coq au Riesling



Wat hebben dromerige koeien in het polderland en brullende motorfietsen met elkaar 
gemeen? Weinig, maar voor Jaap Oostermann veel. Lang werkte hij als grafisch ontwerper 
op het voormalige veemarktterrein, maar nu hij wat tijd voor zichzelf krijgt, besteedt hij 
die aan zijn levenslange fascinaties.

Jaap Oostermann (67) groeide als jongetje 
op tussen de koeien. Zijn ouders woon-
den in het Zuid-Hollandse Leimuiden, in 

wat toen nog ongeschonden, fraai polderland 
was: ‘Totale rust en stilte’, zegt hij, ‘met hoge 
en afwisselende wolkenluchten. Hollandser 
dan dat werd het niet, en is het ook nooit meer 
geworden. Dagelijks haalden we melk bij de 
boer, waar direct je bril besloeg, als je de koei-
enstal binnenliep.’ 
Aanleiding voor ons gesprek is een tentoonstel-
ling met Oostermanns schilderijen van koeien 
in Waterland die deze zomer in het kerkje 
van Zuiderwoude opent. Maar als hij mij het 
zojuist verschenen, prachtig door hem vorm-
gegeven boek laat zien over de iconische Val-
kenswaardse motorcrosser Broer Dirkx (1935-
2005), kan ik het niet laten ook daarover door 
te vragen. Oostermann deed voor de auteur 
de opmaak en de beeldredactie van het boek, 
en leverde zelf een aantal fraaie foto’s van de 
populaire sportman aan. Daarop zien we hoe 
de tweevoudige winnaar van de Nederlandse 
Grand Prix 500 cc met zijn solo-viertaktmotor 
in zijn nadagen onverwacht terugkwam door 
op een motor met zijspan drie keer de nationa-
le titel te winnen.

Norton-Waspcombinaties
Hoe komt het dat een fijngevoelig grafisch 
vormgever, opgeleid aan de Rietveldacademie 
en gefascineerd door de koeien in Waterland, 
zijn tijd is gaan besteden aan het woeste geraas 
van Brabantse mannen op zware crossmo-

toren? Dat blijkt zijn oorsprong te vinden in 
diezelfde jeugd in de Zuid-Hollandse polders. 
Rond het dorp Korteraar waar Oostermanns 
grootouders woonden, raasden begin jaren 
zeventig de broers Van der Laan rond op hun 
blinkende Norton-Waspcombinaties ter voor-
bereiding op de zijspan-crosswedstrijden. Als 
jongetje van veertien zag Jaap dat elk week-
end, en hij raakte er behoorlijk van in de ban. 
Jarenlang bezocht hij wedstrijden en al gauw 
begon hij ook te fotograferen. Later maakte hij 
videoreportages van crosswedstrijden die nog 
zijn terug te zien op YouTube. Toen hij hoorde 
dat er een boek werd voorbereid over een van 
Nederlands grootste motorsporters ooit, de po-
pulaire Broer Dirkx, aarzelde hij dan ook niet 
om zijn medewerking toe te zeggen.
Het is een bijzonder boek geworden, alleen al 
vanwege de fraaie, je zou bijna zeggen ‘verstil-
de’ uitstraling waarvoor Oostermann zorgde. 
Met paginagrote zwart-wit foto’s uit motorbla-
den, en veel kleurenfoto’s van gehelmde man-
nen op hun monsters. 

Levenslange inspiratie
Nadat ik het boek heb bewonderd, lopen we 
naar een bescheiden werkruimte waar tussen 
de elektronica van de grafisch ontwerper een 
schildersezel en wat koeienschilderijen staan. 
Oostermann haalt ondertussen een paar grof-
korrelige landschapsfoto’s uit de jaren zeven-
tig tevoorschijn. Hij heeft duidelijk affiniteit 
met het Hollandse boerenland. 
De koeienschilderijen die hij binnenkort in 
Zuiderwoude exposeert, zijn vooral de laat-
ste jaren gemaakt. Tijdens zijn studie aan de 
Rietveldacademie was hij al erg in schilderen 

TEKST EN FOTO’S: REINJAN MULDER geïnteresseerd, maar hij begreep al gauw dat 
het vrije kunstenaarschap niets voor hem was. 
Daarom koos hij voor gebonden grafiek, zodat 
hij na zijn afstuderen een succesvolle praktijk 
als vormgever en videomaker kon starten, met 
opdrachtgevers als het Hoogheemraadschap 
Rijnland en de gemeente Amsterdam. 
Maar nu heeft hij weer tijd om zich met veel 
plezier aan de vrije kunst te wijden. Ooster-
mann werkt zowel in acryl- als in olieverf, 
soms met beide materialen tegelijk. Met olie-
verf kan hij meer structuur aanbrengen in het 
groene, grazige land, terwijl de verder weg ge-
legen, vlakkere gedeelten in het sneldrogende 
acryl beter tot hun recht komen. 
De motieven in dit werk legt hij meestal eerst 
fotografisch vast, buiten, waarna hij ze thuis 
op het doek projecteert. Bij de uitwerking blijft 
er daarna van de foto niet veel meer over. Het 
grasland wordt ruiger, de koeien worden in 
een compositorisch betere opstelling geplaatst 
en zo ontstaan er nieuwe structuren en accen-
ten. Het is zeker geen fotorealisme, wat Jaap 
Oostermann maakt.
‘Als kinderen zagen we overal om ons heen 
koeien in de wei. Of in de stal, waar de boer 
ze nog handmatig molk, op zo’n eenpoots-
krukje. Die beelden zijn me altijd bijgebleven. 
Zwart-witte, soms bijna abstracte koeienlijven 
tegen een groene, grijze of blauwe achter-
grond. Een levenslange inspiratie.’ 

Broer Dirkx. Publieksheld van de  
internationale motorcross is te bestellen  
via www.uitgeverijhermans.nl
Over de tentoonstelling: catharinastichting-
zuiderwoude.nl
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Koeien en motoren
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Aan de rand van de Verbindingsdam is 
het al dagenlang een drukte van belang. 
Afgeschermd door waarschuwingsborden 
met ‘hoogspanning!’ erop zijn twee teams 
druk bezig met het verwijderen van inva-
sieve planten op de kadewand.
Arjan werkt al lang in het groen en is van 
alle markten thuis. Predrag is nieuw in het 
team tegen de Japanse duizendknoop. 
Deze woekerplant veroorzaakt veel scha-
de doordat de wortels zich niks aantrek-
ken van beton of asfalt en er gewoon 
doorheen of onderdoor gaan. Kademuren 
worden zo gesloopt en maaien helpt niet. 
Maaien zorgt zelfs voor meer verspreiding, 
omdat er uit een piepklein stukje wortel 
een nieuwe plant kan groeien. De dui-
zendknoop is dus moeilijk te bestrijden.
Enthousiast legt Arjan uit hoe ze met een 
flink voltage de duizendknoop tot en met 
de wortels uitkoken en de planten daarna 
een voor een weghalen. 'Die waarschu-
wingsborden staan niet voor niks op de 
stoep: als je niet oppast, kun je hier een 
flinke optater krijgen. We mogen dan ook 
niet werken als het regent. De hele verde-
re week wordt overdadig zon voorspeld, 
dus dit arbeidsintensieve karwei is mor-
gen klaar.’

WERK IN 
DE WIJK

TEKST EN FOTO: MARIA HEIJENDAEL



30

Adverteren
Wilt u adverteren in de IJopener?

Stuur dan een email naar adverteren@ijopener.nl.

Kijk voor meer informatie over adverteren op onze 

website www.ijopener.nl.

TARIEVEN
Losse advertenties per cm2  € 2,10

Halve pagina  € 680,00

Hele pagina  € 1.260,00

Hele pagina achtercover  € 1.500,00

Korting na 5-10-15 nummers aaneen resp. 5%-10%-15%

Opslag vaste plaats                                                   10%

AFMETINGEN
Breedte 70, 145 of 220 mm

Hoogte variabel

Hele pagina 260 x 360 mm + 5 mm afloop

ADVERTENTIES OPMAKEN OF WIJZIGEN
Prijzen in overleg.

ADVERTENTIES AANLEVEREN
Advertenties dienen aangeleverd te worden in  
PDF-formaat (300 dpi, cmyk-kleuren). 

Bezorging
Wij streven ernaar de IJopener binnen tien dagen na 
verschijnen te bezorgen.
Heeft u een nee-neesticker op de deur en wilt u toch 
de IJopener lezen? Op onderstaande adressen kunt u 
een exemplaar ophalen (zolang de voorraad strekt).

Indische Buurt
• Buurthuis Archipel, Makassarplein 1

• Buurthuis Meevaart, Balistraat 48a

• Civic Zeeburg, Kramatplantsoen 101 hs

• Cybersoek, Timorplein 22

• Flevohuis, Kramatplantsoen 263

• Java Bookshop, Javastraat 145

• Openbare Bibliotheek, Javaplein 2

• Studio/K, Timorplein 62

Oostelijk Havengebied
• Boekhandel Van Pampus, van Eesterenlaan 17

• Borneo Architectuur Centrum, R.J.H. Fortuynplein 4

• Boulevard Café, Cruquiusweg 3

• Bruna, Oostelijke Handelskade 1061

• Cruquius local

• De Eester, Van Eesterenlaan 266

• Fit aan ’t IJ, KNSM-laan 1113

• JavaBlend, Tosaristraat 1

• Pakhuis De Zwijger, Piet Heinkade 179

• New York Gym, Veemkade 598

• Ramses Shaffy Huis, Piet Heinkade 231

• Wijnkoperij Hermitage, KNSM-laan 293

• Winkelcentrum Brazilië, Vers Passage

IJburg
• Boekhandel IJburg, IJburglaan 561

• FlexBieb, Talbotstraat 46

• Gezondheidscentrum Haveneiland, IJburglaan 727

• Mad Men Bicycle Café, IJburglaan 444

• Openbare Bibliotheek, Diemerparklaan 79

• Sportschool Life and Kicking, Eva Besnyöstraat 29

Zeeburgereiland
• Buurtkamer, John Blankensteinstraat 1

Oost
• Grand Café Genieten, Oranje-Vrijstaatplein 2

• Post Oost, Wijttenbachstraat 36

• Q-Factory, Atlantisplein 1

• Stadsdeelhuis Oost, Oranje-Vrijstaatplein 2

Er is vaak verwarring over de vraag of een 

woning sociale huur of geliberaliseerd is.

Geliberaliseerde woningen (ook wel ‘vrije 

sectorwoningen’) hebben geen maximale 

huurgrens. Een woning is geliberaliseerd 

als de kale huurprijs (dus zonder service-

kosten) boven de liberalisatiegrens ligt 
van het moment van aanvang contract. In 

2023 is dat € 808,06, maar in andere jaren 

golden lagere grenzen. Het is dus niet altijd 
zo dat een woning met een huur boven de 

huidige liberalisatiegrens geliberaliseerd 
is, het gaat om het moment van aanvang 

contract. 

Voor vrije sectorwoningen gelden andere 

regels voor de huurverhoging dan voor 

sociale huurwoningen. De huurverhoging 

hangt af van wat daarover in het contract 

staat. Dit jaar is er vanuit de overheid een 

maximum van 4,1% vastgelegd. Met een 

geliberaliseerd contract kun je niet naar 

de huurcommissie (enkele uitzonderin-

gen daargelaten) en geen huurtoeslag 

aanvragen. Wel hebben alle huurders vanaf 

aanvang contract 6 maanden de tijd voor 
een huurprijstoetsing door de huurcom-

missie. Als dan blijkt dat de woning volgens 

het aantal punten eigenlijk sociaal is gaat 

de huurprijs omlaag. Bij tijdelijke contrac-

ten kan de huurprijs soms ook getoetst 

worden binnen 6 maanden na afloop van 
het contract. 

Het is dus belangrijk om de punten tijdig te 
controleren en indien kansrijk een toetsing 

aanvangshuur bij de huurcommissie te 

starten. !WOON kan helpen  dit te beoor-

delen. Als nieuwe vrije sectorhuurders deze 

6-maandentermijn laten verstrijken zonder 

actie te ondernemen is de woning sowieso 
geliberaliseerd. Er is een wet in de maak die 

ervoor moet zorgen dat ‘middenhuurwonin-

gen’ ook huurprijsbescherming krijgen. Dit 

gaat om vrije sectorwoningen met een huur 

tot ca. € 1100, maar waarschijnlijk zal deze 

wet alleen voor nieuwe contracten gelden. 

De wet zal op z’n vroegst in 2024 ingaan. 

Hulp of advies nodig?
Kom dan naar !WOON Team Oost. Wij zijn 

te bereiken op 0205230150 of via oost@

wooninfo.nl. Ook hebben we elke woensdag 

tussen 9:00 en 12:00 inloopspreekuur aan 

de Tweede Boerhaavestraat 46-H. 

informa!e en advies

team Oost

GELIBERALISEERDE WONINGEN EN HUURPRIJS

www.wooninfo.nl

IIopener Oost Wies.indd   1 16-05-2023   17:27

Buurtpuzzel
Deze keer geen puzzel, wel een  
oplossing en een winnaar.
Het sluiseiland in het Amsterdam-
Rijnkanaal werd in 2013 afgebroken.
Winnaar: Erik van der Hoeven
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Vanaf 1957 bevond zich ter hoogte van 
de huidige witte informatie-installatie 
in het Amsterdam-Rijnkanaal, ruim 

100 meter van de Amsterdamsebrug, een 
keersluis: bij hoogwater moest een sluisdeur 
tussen twee heftorens in het water van het ka-
naal neerdalen om het water tegen te houden. 
Het informatiebord binnen die installatie gaat 
over Sluiseiland Zeeburg. 
Bij calamiteiten zoals een zware storm, moest 
er een sluiswachter ter plekke aanwezig zijn; 
de Watersnood was niet lang geleden. De hef-
toren aan onze kant waarlangs de sluisdeur 
kon indalen stond op een speciaal daarvoor 
aangelegd sluiseiland. Op dat sluiseiland stond 
voor die sluiswachter een mooi woonhuis, 
voor wanneer het zwaar stormde en je aanwe-
zig moest zijn als sluiswachter. Er stond dan 
ook een auto. Aan de overkant, dat is het ge-
bied van de Diemerzeedijk tussen Diemerpark 
en Amsterdamsebrug, (die straatweg die daar 
loopt heet nu Zuider-IJstraat) stond ook zo’n 
toren. Ik zie nergens een restant daarvan. Het 
indalen wegens storm is nooit gebeurd, wel 
als test in de nacht neem ik aan. Die keersluis 
werd zo belangrijk geacht, dat men even over-
wogen heeft de vierbaksduwvaart (zie straks) 
om te leggen langs de oostpunt van het Zee-
burgereiland; want daartoe moet een kanaal 
minstens 100 meter breed zijn, zoals buiten 
het sluiseiland al wel het geval was.  
De heftoren op het Sluiseiland verdween in 
2007; de andere, op de kanaaldijk aan de over-
kant, was al eerder verdwenen. De keersluis 

was overbodig gewor-
den na aanleg van de 
nieuwe grote sluizen 
van IJmuiden. Die zou-
den een stormvloed 
wel keren. Dat huis 
werd daarna perma-
nent bewoond neem ik 
aan.
Die vierbaksduwvaart 
bestond vanaf 1970. 
Het Amsterdam-Rijn-
kanaal moest er ook 
aan voldoen vond men. 
Overal waren aanvan-
kelijk barrières die 
geslecht werden. Bij 
Amsterdam duurde het 
een tijdje voor men zo-
ver was. Pas in 2013 brak men het overbodige 
sluiseiland af. Het kanaal was nu ook ter hoog-
te van Amsterdam geschikt voor de vierbaks-
duwvaart. 
Tót 1957 was er op die plek een reserve-schut-
sluis in het Amsterdam-Rijnkanaal geweest en 
ook al in het Merwedekanaal dat de half zo 
smalle voorganger ervan was. Men vertrouw-
de onvoldoende op de Oranjesluizen verderop, 
die dezelfde functie hebben; maar die werken 
toch altijd echt wel perfect. De twee sluisgan-
gen van de keersluis in het kanaal waren te 
smal voor de grotere schepen die in het Am-
sterdam-Rijnkanaal konden varen. Zo’n reser-
ve-schutsluis werd tenslotte als overbodig be-

schouwd en hoefde niet meer, weg ermee; hij 
was ook nooit als zodanig gebruikt. Wat een 
kapitaalverspilling allemaal! In stappen werd 
de schutsluis in drie jaar omgebouwd tot keer-
sluis. 
De kade aan de Westelijke Merwedekanaaldijk 
die je nog ziet hoorde bij de vroegere schut-
sluis; je kunt er mooi overheen lopen. Aan de 
waterkant is een stalen beschoeiing en zijn 
laddertjes te zien naar bevestigingen voor tou-
wen.
Het informatiebord vertelt het allemaal. Maar 
het is beschadigd en er staan onzorgvuldighe-
den in de tekst. Ik moest het wel driemaal le-
zen voor ik het snapte en onthield; toen was 
de beschadiging nog niet zo erg. Ik heb het 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
aangeboden te helpen met een nieuwe tekst 
voor een vandalismebestendig bord. Want 
dit is best boeiende materie. Bij een rondlei-
ding voor Vereniging Ons Amsterdam hield ik 
de mensen wel een half uur bezig. Inmiddels 
heb ik een dossiernummer en is een telefoon-
gesprek gevoerd met iemand van Rijkswater-
staat. Die vertelt dat hij in Utrecht weleens 
vierbaksduwvaart in het kanaal heeft zien 
varen. Degenen die over dit gedeelte van het 
kanaal gaat wordt hierover benaderd en heeft 
inmiddels met mij contact opgenomen. Maar 
Rijkswaterstaat heeft voor dit informatiebord, 
dit monument geen geld beschikbaar. 
Het stadsdeel is hierover geïnformeerd. Toen 
ik ze er rondleidde bleek mij, dat het voor hen 
volkomen onbekend gebied was.
Het stadsdeel doet wat het kan. Tot op heden 
is men niet verder gekomen dan glasherstel 
(alweer stuk) en bijschilderen. De inmiddels 
onvolledig te lezen tekst ligt er nog. Het is alle-
maal geen schoonheid. 
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Sluiseiland Zeeburg
Stichting Geheugen van Oost verzamelt verhalen over Amsterdam-Oost van (oud-)bewoners 
en anderen. Alle verhalen zijn te lezen op www.geheugenvanoost.amsterdam, zodat de  
geschiedenis niet verloren gaat. De IJopener publiceert regelmatig een verhaal. Deze keer  
het verhaal van Jan Dijk over het voormalige Sluiseiland in het Amsterdam-Rijnkanaal,  
onderwerp van de puzzel in het vorige nummer.



Zorggroep Amsterdam Oost helpt ouderen zoveel 
mogelijk het leven te leven dat zij willen.

Verpleegzorg Thuis betekent 
minder regeltaken voor de familie
Alle mogelijke ondersteuning kan 
geboden worden:
• Gezelschap 
• Persoonlijke verzorging
• Dagbesteding
• Huishoudelijke hulp
• Alarmering
• Maaltijdservice
• Verpleegkundige zorg  
De coördinator zorgt ervoor dat alle 
hulp goed op elkaar aansluit.

Verpleegzorg Thuis
ontlast mantelzorger

Als de hulp van de thuiszorg 
en familie niet genoeg is en 
iemand toch huis wil blijven 
wonen, kan Verpleegzorg 
Thuis uitkomst bieden. Naast 
verpleging en verzorging 
is er ook tijd om iets leuks 
te doen. Dankzij passende 
ondersteuning hoeven ouderen 
vaak niet te verhuizen naar een 
verpleeghuis.

Contact
Meer weten? Je kunt direct contact opnemen 
met een van de Verpleegzorg Thuis-teams.

Team Watergraafsmeer 
(Amsteldorp/Betondorp/Park de Meer)
020 462 33 00 
verpleegzorgthuis@zgao.nl

Team Zeeburg 
(Indische Buurt/Oostelijk havengebied)
020 341 29 73
verpleegzorgthuisflevo@zgao.nl


